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PROTOKÓŁ  Nr LV/2014 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 30 kwietnia 2014 r. 
 
 
Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, 
stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.  
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00. 
 
Następnie Przewodniczący powitał gości zaproszonych na sesję. 
 
W sesji udział wzięli: 
 
1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu). 
2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  
4. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
5. Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 
6. Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosław Rusiecki 
7. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława Rusieckiego  

– Artur Głąb 
8. Przedstawicielka Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława 

Górczyńskiego – Anna Grzeszczyk 
9. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
10. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 
11. Przewodniczący Rad Osiedlowych 
12. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 
 
Nieobecni radni: Ryszard Binensztok, Wojciech Mazur 
 
 
Ad I/Przedstawienie porządku obrad: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przystępujemy – Przechodzimy zatem 
do porządku obrad naszej sesji. Punktem pierwszym jest porządek obrad – 
Państwo Radni otrzymali. Pan Prezydent zgłasza. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja 
chciałem wnieść do porządku obrad punkt piąty – przed aktualnym punktem 
piątym czyli przed podjęciem uchwał, punkt piąty, który powinien brzmieć: 
„Ostrowiec Świętokrzyski – 10 lat w Unii Europejskiej” – krótka prezentacja, 
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żeby podkreślić wszystko to, co się przez te lata działo a tu obecny punkt piąty 
stanie się automatycznie punktem szóstym – podjęcie uchwał w sprawie. 
Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy są jakieś uwagi  
do projektu porządku obrad? A skoro nie, to w związku z wniesioną przez Pana 
Prezydenta poprawką mamy obowiązek głosować nad przyjęciem porządku 
obrad z naniesioną poprawką. Kto jest za przyjęciem takiego porządku, bardzo 
proszę? Dziękuję. Czy są, ktoś z Państwa, przeciwny? Nie widzę. A kto się 
wstrzymał? Nie. Stwierdzam, ze porządek obrad z naniesioną poprawką został 
przyjęty. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli poniższy porządek sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego: 
 
I. Przedstawienie porządku obrad. 
II.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 18 marca 2014 r. i 4 kwietnia 

2014 r. 
III.  Interpelacje i zapytania. 
IV.  Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

za okres od  27 marca do 18 kwietnia 2014 r. 
V. Ostrowiec Świętokrzyski – 10 lat w Unii Europejskiej. 
VI.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 r., 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2011 – 2014, 

3) przeniesienia własności nieruchomości zamiennej w ramach 
odszkodowania, 

4) nabycia nieruchomości, 
5) sprzedaży działek gruntu, 
6) sprzedaży działek gruntu, 
7) określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek 

od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 

8) określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 
na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Ostrowiec Świętokrzyski lub jednostkom jej 
podległym, 

9) zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu 
Świętokrzyskim, 
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10) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 r., 

11) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023. 

 
VII.  Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii Zrównoważonego 

Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2013 r. oraz ocena stopnia 
realizacji celów – zadań Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski w 2013 r. 

VIII.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
IX. Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
X. Sprawy różne. 

 
Ad II/Przyj ęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. z dnia 27 lutego 2014 r.: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu 
drugiego – tj. przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dnia 18 marca i 4 kwietnia 2014 r. Zgodnie z zasadą, proszę 
o głosowanie nad przyjęciem protokołu z dnia 18 marca 2014 r. Kto jest  
za przyjęciem protokołu? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Protokół został przyjęty. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  
18 marca 2014 r. 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – I tą samą procedurę stosujemy w tej 
chwili do protokołu z posiedzenia sesji Rady Miasta z dnia 4 kwietnia 2014 r. 
Kto jest za przyjęciem protokołu, bardzo proszę? Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  
4 kwietnia 2014 r. 
 
 
Ad III/Interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Przechodzimy zatem do punktu 
trzeciego – interpelacje i zapytania. I może zgodnie z zasadą i tradycją, bardzo 
proszę Państwa Radnych o zgłaszanie. Pierwszy Pan Zbigniew Moskalewicz.  
8 Państwa Radnych zgłosiło się do interpelacji, oczywiście to nie zamykam. Jest 
na sali obecny Pan Przewodniczący Stowarzyszenia Mój Ostrowiec – Pan 
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Leszek Sułek, w związku z tym w tej kolejności umieszczam Pana na liście. 
Bardzo proszę, Pan Radny Zbigniew Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni 
Państwo!  
1) Niestety stało się – pediatria w szpitalu powiatowym w Ostrowcu zawiesiła 
działalność – o, przepraszam – jest w remoncie. Wymyślono bardzo 
prowizoryczne i niebezpieczne rozwiązanie, jakim jest izba dziecięca na 
Szpitalnym Oddziale Ratunkowym. Chciałbym się dowiedzieć, ile tam lekarzy 
pediatrów jest zatrudnionych, To lekarz dyżurny z neonatologii musi niestety 
zejść na izbę, aby pomóc choremu dziecku. Lekarz ten nade wszystko ma 
zajmować się nowo narodzonymi dziećmi, ich zdrowiem i życiem. Pomoc 
dzieciom na izbie jest dodatkowym, moim zdaniem nie do końca zgodnym  
z przyjętymi standardami, obowiązkiem narzuconym przez dyrekcję. Jakie będą 
konsekwencję, kto poniesie odpowiedzialność, jeśli lekarz zarazi nowo 
narodzone dziecko chorobą przyniesioną od dziecka z izby przyjęć. Proszę  
o przedstawienie przez dyrekcję szpitala katalogu wszystkich działań, jakie 
podjęto w przeszłości i jakie są podejmowane teraz, aby oddział dziecięcy  
w szpitalu ostrowieckim istniał. Przypominam, że jest to kolejny oddział 
ostrowieckiego szpitala, który w ostatnich latach zaprzestał lub ograniczył 
działalność. Obawiam się, że jeśli nie zmieni się podejście menadżerów szpitala 
do ludzi i swoich obowiązków, może w niedługim czasie być oddanym  
do remontu oddział noworodków, a przez połączenie pępowinowe – 
położnictwo. Fatalna sytuacja na tych oddziałach trwa od kilku lat. Proszę  
o odpowiedź na następujące pytania: Czy istnieje zagrożenie zamknięcia 
neonatologii? Ilu lekarzy specjalistów zatrudnionych jest na tym oddziale? Czy 
ta ilość specjalistów gwarantuje opiekę nad dziećmi nowo narodzonymi przez 
całą dobę? Wypowiedzi dyrekcji szpitala o sprowadzeniu superspecjalistów  
i o kolejnych planach inwestycyjnych, budowie nowych pawilonów, budowie 
statków powietrznych, są co najmniej dziwne. Specjaliści jakoś  nie „walą 
drzwiami i oknami” do naszego szpitala, a tuż za miedzą – w Opatowie,  
w Starachowicach, Sandomierzu buduje się nowe szpitale, otwiera się nowe 
specjalizacje i nic nie słychać o zamykaniu oddziałów. Dlaczego tak jest? Gdzie 
tkwi problem? Czy istnieje zagrożenie zerwania kontraktu z NFZ? Czy komuś 
zależy na zamknięciu Szpitala w Ostrowcu Świętokrzyskim? W naszym 
Szpitalu przede wszystkim potrzebne jest przeprowadzenie gruntownego 
remontu, natychmiastowego oddziału neurologii z budową prawdziwego 
oddziału udarowego. Od wielu lat obiecuje się remont oddziału rehabilitacji, 
gdzie warunki do leczenie i pobytu są fatalne. Na oddziałach wewnętrznych  
i ortopedii historia zatrzymała się kilkadziesiąt lat temu i mogą one służyć jako 
sceneria serialu historycznego „Lekarze” w 1960 r. Kiedy będą wyremontowane 
te oddziały? Mieszkańcy Ostrowca i powiatu bardzo pozytywnie odnoszą się  
do rozbudowy przez prywatnego inwestora centrum kardiologii inwazyjnej, 
elektroterapii i angiologii, jednak pozostaje w ich niepewność – czy chorzy będą 
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przyjmowani w ramach NFZ, czy przy centrum powstanie przychodnia 
kardiologiczna, przyjmująca również w ramach NFZ. I mam na końcu taką 
propozycję – może krakowska spółka poszerzyłaby swoją działalność  
w Ostrowcu Świętokrzyskim o oddział pediatryczny i neonatologiczny? 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
2) Następna interpelacje jest – przygotowanie projektu uchwały dotyczącego 
pomocy osobom zagrożonym eksmisją. W wielu miastach Polski  
np. w Sosnowcu, Dąbrowie Górniczej, Stargardzie Szczecińskim wprowadzono 
programy pomocy osobom zagrożonym eksmisją. Moim zdaniem przyszedł czas 
na przystąpienie do przygotowania podobnego projektu w Ostrowcu 
Świętokrzyskim. Jest to podanie pomocnej dłoni ludziom, którzy w wielu 
wypadkach nie z własnej winy znaleźli się w biedzie i nie mogą opłacać 
czynszu. Będzie to kolejna forma aktywizacji osób zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, prowadzona w naszym mieście. Podpisanie kontraktu socjalnego, 
porady prawnej, psychologiczne, zatrudnienie w ramach robót interwencyjnych, 
prac społecznie pożytecznych, podjęcia zajęć w Centrum Integracji Społecznej 
oraz umorzenia większości długów czynszowych za lokale komunalne to 
podstawowe założenia programu pomocy tym ludziom. Celem programu jest 
wsparcie rodzin, które ze względu na trudną sytuację życiową i materialną 
zalegają z płaceniem czynszu i są zagrożone utratą mieszkania. Udział  
w przedsięwzięciu jest oczywiście dobrowolny, a jego uczestnicy muszą 
spełniać określone kryteria dotyczące m.in. dochodów. Przedstawiam tu 
program, znaczy program prowizoryczny, jakby na podstawie innych uchwał, 
innych miast, program zasad udzielania pomocy osobom zagrożonym eksmisją 
– celem przedyskutowania. Dziękuję (Interpelacja stanowi  załącznik nr 3  
do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak  - Dziękuję Panu Radnemu. Głos zabierze 
Pan Radny Edward Kunat. Proszę bardzo. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Tak, jak  
na poprzedniej sesji zapowiadałem, ze w odpowiedzi na pismo, które zostało 
skierowane od Ojca Wiechy ze Świętego Krzyża, zrobiłem taką listę  
pt. „dobrowolna składka Radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 
odbudowę wieży Bazyliki mniejszej na Świętym Krzyżu” i nazwisko, kwota  
i podpis. Kto z Państwa będzie chcieć wspomóż, więc bardzo proszę zgłosić się, 
czy w przerwie, czy nawet po sesji. Teraz interpelacje. 
1) Pierwsza interpelacja – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Po oddaniu  
do użytku ul. Samsonowicza i mostu na rzece Kamienna, mieszkańcy 
spodziewali się wyłączenia TIR – ów z ul. Ostrowieckiej, Rynku Denkowskiego 
i części ul. Rudzkiej. Jesienią 2013 roku składałem w tej sprawie pismo  
do Komisji Bezpieczeństwa w Powiecie, niestety jak do tej pory, bez 
odpowiedzi i stosownego działania. Ponieważ są to ulice gminne, proszę Pana 
Prezydenta o interwencję w tej sprawie. 
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2) I druga – czy planowanie sesji Rady Miasta i Powiatu w tym samym dniu  
i o tej samej godzinie służy dobru naszym wyborcom? – pytają zainteresowani. 
Czyżby wyborca potrzebny jest li tylko w dniu wyborów? Co na to zaproszeni 
goście – Posłowie, Radni Sejmiku i inni? Dziękuję. Odpowiedzi proszę również 
i na piśmie (Interpelacje stanowią załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak  - Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos 
zabierze teraz Pan Radny Włodzimierz Sajda, proszę bardzo. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci!  
1) Panie Prezydencie! Ja mam takie zapytanie – na poprzedniej sesji zgłosiłem 
taką interpelację i teraz chciałem ponowić to, żeby Pan przekazał nie tylko mnie, 
ale radnym i mieszkańcom naszego miasta, jakie tereny są, nie są posprzątane, 
to są chodniki, ulice, skwery podległe miastu, parki i czy np. ulice, czy drożne 
są wszystkie studzienki burzowe, czy nie są pozapadane no i ubytki po zimie są 
wszędzie poreperowane. To mam odnośnie tej zeszłej interpelacji. 
2) I teraz mam, Panie Prezydencie, pytanie o MPK. Panie Prezydencie, słucha 
mnie Pan? Panie Prezydencie! Chodzi mi, jak Pan mówił, ze będzie Pan ratował 
MPK, dał tam Pan Pana Dyrektora Choinkę, ludzie wiązali, pracownicy, 
ogromne nadzieje, że to stanie MPK na nogi. Ale, Panie Prezydencie, tak się nie 
stało, Pan Dyrektor Choinka był powołany w grudniu, jeżeli się nie mylę, miał 
zrosić od stycznia, był przewodniczącym komisji do stworzenia nowego 
rozkładu jazdy autobusów – tego nie zostało zrobione. I teraz są zwolnienia, 
Panie Prezydencie i będą zwalniani i ludzie, którzy zarabiają mniej niż Pan 
Dyrektor i po co było przyjmować tutaj na stanowisko dyrektora i powiem 
szczerze, że ludzie są niezadowoleni i teraz mówią – dzisiaj było zebranie 
nawet, mówią, no po co to myśmy sobie krwawicę oddali, zrezygnowaliśmy  
z zarobków, a tu daje, zatrudnia się dyrektora – i ludzie – mam takie pytanie, 
czy po to tylko, żeby ludzi zwolnić? I Panie Prezydencie, druga sprawa – Pani 
Kołeczkowa zarobiła 100 tys. za ubiegły rok i doprowadziła do ruiny, do ruiny 
MPK, do ruiny. I Panie Prezydencie, myślę, że są oszczędności, bo prezes, nie 
wiem, ile zarabia, p.o., która pełni – Pani Bednarska, Panie Prezydencie, no to 
jest księgową i rządzi firmą, Panie Prezydencie i idąc na przystanek, Panie 
Prezydencie, kierowca przystanął, jak zwykle, zawołał mnie i ja jestem bardzo 
zdziwiony i chciałem się zapytać, czy takie pismo od Pana przyszło, bo to ja 
mogę mieć niedokładnie to zapisane, że od Pana wpłynęło i od związków 
dostałem teraz taką informację, sobie zapisałem, że podpis jest Pana i wpłynęło 
takie pismo, taki kontekst przeczytam w tym piśmie: „proszę o przesyłanie 
informacji o sytuacji ekonomicznej przedsiębiorstwa bez wystąpień  
o rekompensowanie strat”. Co to oznacza, Panie Prezydencie? Chciałbym, żeby 
odpowiedział Pan tu nie tylko mnie, ale ludziom. 
3) I następna sprawa, już ostatnia, Panie Prezydencie, hala, hala przy 
Świętokrzyskiej, Panie Prezydencie. Tak, jak mówiłem wcześniej, jak mówiłem 
wcześniej, że to jest bubel, hala – bubel za sześćdziesiąt parę milionów się 
sypie. Dzisiaj byłem, to skończyli przyklejanie tych imitacji cegły, to są takie 
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płytki, skończyli. Drugi raz, Panie Prezydencie, gdzie są hotele na sali, było 
zalepione tam wszystko i teraz są jeszcze większe pęknięcia, Panie Prezydencie. 
Druga sprawa jeszcze, Panie Prezydencie, oświetlenie przed halą, rozmawiałem 
tam z kierownikiem dzisiaj, jaki to jest bubel, pozapadane są kostka, nie świeci, 
nie ma odwodnienia, żeby było od lamp, a powinno być, pozapadane, nie 
świecą. I Panie Prezydencie, powiem Panu szczerze, czekałem, bo wierzyłem, 
że Pan kiedyś to słowo powie, że – 7 i pół roku na słowo – żeby była 
kontynuacja pracy poprzednika, następny Prezydent, co przyjdzie po Panu, ale 
dlaczego, Panie Prezydencie, Pan kie kontynuował poprzednika – pana Jana 
Szostaka. Hala, hala była za 42 mln, Panie Prezydencie, z trybuną, z parkingami 
pod ziemią i na wierzchu, za 42 mln i to tylko tyle chciałem powiedzieć na ten 
temat i Pana pracownik bardzo się uśmiecha – Pan Kowalski, jak ja o tym 
mówię – nie wiem, z czego, bo ja jestem ciekawy, Panie Prezydencie, gdzie był 
inspektor nadzoru. 
4) I jeszcze powiem o MOMP–ie, Panie Prezydencie. Czy prawdą jest – bo 
MOMP jest tak samo tragiczny w wykonaniu remontu, to chodzi mi o windy, na 
9 piętrze, gdzie Straż się mieści są sufity pozalewane i płytki, jak się idzie to tak, 
jakby odchodziły i okna, interesują mnie okna – Panie Prezydencie, że grubość 
okien powinna być tak, jak jest w programie remontów, a założone są cieńsze, 
Panie Prezydencie i ja mam na razie tyle. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Teraz głos zabierze 
Pani Radna Barbara Cudzik, bardzo proszę. 
Radna B. Cudzik – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
1) W roku 2011 weszła w życie ustawa o opiece nad dzieckiem w wieku do lat 
3. Ustawa ta tworzy warunki rozwoju różnorodnych form opieki nad małymi 
dziećmi, umożliwiając rodzicom podjęcie pracy zawodowej oraz dając 
możliwość wyboru formy opieki nad małym dzieckiem, poprzez określenie 
standardu poszczególnych form opieki, w tym kwalifikacji opiekunów oraz 
nałożenie na samorząd gminy obowiązku rejestracji i nadzoru. Biorąc pod 
uwagę brak zaangażowania, lub zbyt małe zaangażowanie ze strony Gminy 
Ostrowiec w kwestii promowania, wspierania i dofinansowania nowych form 
opieki przewidzianych w ustawie takich jak: kluby dziecięce, dzienny opiekun, 
niania i żłobki wnioskuję o opracowanie "Programu opieki nad dzieckiem do lat 
3 np. na lata 2015 - 2019 w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski". Chcę tu 
powiedzieć, ze wiele miast już takie programy opracowało i je realizuje. 
Analizując budżet Gminy Ostrowiec od 2010 do 2013 roku daje się zauważyć 
bardzo znaczny wzrost wydatków przeznaczonych na utrzymanie 
placówek oświatowych czyli szkół podstawowych, szkół gimnazjalnych  
i przedszkoli. Natomiast zapomniano o tym, że dzieci w Ostrowcu nie rodzą się 
w wieku 3 lat, kiedy to rozpoczynają edukację przedszkolną, ale już w wieku 
niemowlęcym wymagają zapewnienia stosownej opieki. Uważam, ze przyjęcie 
programu opieki nad dzieckiem do lat 3, wprowadzenie nowych form opieki, 
przy jednoczesnym jasnym, klarownym ich dofinansowaniu przez Gminę 
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powoli zapobiegać rosnącemu bezrobociu, a w konsekwencji ubożeniu 
mieszkańców i wprowadzi realną zachętę dla młodych ludzi do pozostawania  
w naszym mieście. Bezdyskusyjnym jest fakt, że dofinansowywane przez 
Gminę Ostrowiec żłobki niepubliczne w ramach konkursów ofert są o wiele 
tańsze niż np. prowadzenie żłobków publicznych. Dlatego też uważam,  
że złożony przeze mnie wniosek o opracowanie tego programu pozwoli  
na wprowadzenie tych nowych rozwiązań, zarówno co do form opieki jak  
i zasad ich dotowania, ale przede wszystkim będzie znacznym wsparciem dla 
rodziców. Uważam, że taki program powinniśmy, jako radni przyjąć stosowną 
uchwałą jeszcze w tej kadencji, przed konstruowaniem budżetu na 2015 rok. 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
2) I jeszcze jeden wniosek – tutaj już skierowany do Pana Prezydenta i służb 
Pana Prezydenta. Musze przyznać, że przykro mi bardzo, ze ten budynek  
w Częstocicach, czyli Świętokrzyska 22, w którym pracowałam kilka lat, 
którym mieliśmy się szczycić, bo faktycznie jest tam mnóstwo instytucji, filia 
WORD – u kieleckiego, ale – Panie Prezydencie – tak, jak wygląda obejście 
tego budynku, ten skwerek wybudowany kilka lat temu, kiedy ten budynek był 
tworzony, to po prostu wstyd dla tych ludzi, którzy przyjeżdżają z całego 
powiatu, którzy teraz mają przyjeżdżać zdawać egzaminy z terenu innych miasta 
i innych gmin i dlatego też bardzo proszę o spowodowanie tego, żeby zarządca 
tego budynku zadbał o wcześnie zagospodarowany teren przed budynkiem. 
Dziękuję (Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Pani Radnej. Proszę 
Radnego Wojciecha Lesiaka. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Ja mam takie zapytani,  ponieważ tu już 
padało nie raz na tej sali, temat tych, nazwać to, przyczep z billboardami, 
tudzież z reklamami, padła wtedy odpowiedź, że tego się nie da usunąć, 
ponieważ stoi to w miejscu na parkingu, ale jadąc dzisiaj nawet na sesję, 
naprzeciwko Wydziału Geodezji Starostwa stoi – ja wiem, ze jest kampania 
wyborcza do Europarlamentu, ale stoi właśnie taki usytuowany pojazd na 
trawniku, a to chyba już jest złamanie przepisów i bardzo bym prosił, żeby to 
zostało po prostu usunięte stamtąd i wyciągnięte konsekwencje od osoby, która 
tam to ustawiła. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan 
Radny Piotr Mrugała. 
Radny P. Mrugała – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Chciałem 
powrócić do mojej interpelacji z listopada ubiegłego roku, dotyczącej wycieczek 
integracyjnych organizowanych przez MOSiR dla pracowników. Zadałem 
wtedy pytanie dyrektorowi, czy pracownicy, czy to prawda jest, że pracownicy, 
którzy brali udział w tej wycieczce, w tym samym czasie byli podpisani  
na listach obecności na terenie zakładu pracy. Na tę interpelację otrzymałem 
odpowiedź od dyrektora MOSiR-u – Rokity, w której twierdzi, że pracownicy 
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biorący udział w tych wycieczkach nie podpisywali się, że jest to nieprawdą. 
Podczas ostatniej kontroli przeprowadzanej przez Komisję Rewizyjną, 
poprosiłem Dyrektora o udostępnienie list obecności pracowników, którzy brali 
udział w tych wycieczkach, z tego okresu, kiedy były te wycieczki 
organizowane. I co się okazało? Że  w wielu przypadkach pracownicy, którzy 
byli w danym okresie na wycieczce byli równocześnie podpisani na liście 
obecności, z tym, że te podpisy zostały usunięte za pomocą korektora. Mam 
takie pytanie, które wiąże się z tą zaistniałą sytuacją – czy Pan Prezydent 
zamierza wyciągnąć jakieś konsekwencje wobec kierownika jednostki – 
Dyrektora Rokity, z tego powodu, że on po prostu podał kłamliwą odpowiedź, 
bo to nie jest nieprawda, to jest kłamstwo moim zdanie, że pracownicy się nie 
podpisywali na tych listach, natomiast kilka miesięcy później, po 
zweryfikowaniu stanu faktycznego, przyznali jednak, ze pracownicy się 
podpisywali, jednakże te pomyłki zostały skorygowane. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Gwoli wyjaśnienia, ja 
mam przed sobą pismo Komisji Rewizyjnej, ale to tylko dla informacji Pana 
Radnego, do zapoznania się oczywiście później. Bardzo proszę Pana Radnego 
Dariusza Kaszubę o zabranie głosu. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo! Po lekturze artykułu w lokalnej prasie  
o inwestycjach w naszym mieście pojawił się szereg wątpliwości i pytań, 
dotyczących spółki miejskiej Miejskich Wodociągów i Kanalizacji. Wszyscy 
zdajemy sobie sprawę, że proces naboru i oceny wniosków do projektów ze 
środków unijnych odbywa się w drodze konkursów, a procedury do tych 
konkursów są ściśle określone regulaminem i nie uwzględniają tzw. 
„wywalczania” czy innego sposobu ich załatwiania. W kontekście wypowiedzi 
tam zamieszczonych, w imieniu całego Klubu Radnych „Prawa  
i Sprawiedliwości” Rady Miasta, pragnę zapytać, czy podczas realizacji projektu 
„Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w aglomeracji Ostrowiec 
Świętokrzyski” dotacja na ten projekt była „wywalczana” przez 
wiceprezydenta miasta w „kilku ministerstwach” w sposób poza 
proceduralny?  
Drugie zapytanie. Czy prawdą jest, że przygotowany w 2009 roku pierwszy 
wniosek o dotację był tak sporządzony, że efekt ekologiczny, warunkujący jego 
sukces, był nie do zrealizowania? Chodzi tu o prawidłowe obliczenie tych  
tzw. RLM-ów.  
Kolejne pytanie. Czy potwierdza się fakt, że w chwili obecnej, mimo dwóch 
rozszerzeń wniosku, które już mieliśmy na sesjach, efekt ekologiczny jest 
również zagrożony? Chodzi tutaj o ilość przyłączeń? 
Kolejne pytanie – czy Gmina Ostrowiec Św. jest współodpowiedzialna  
za osiągnięcie efektu ekologicznego, liczonego wskaźnikiem RLM, 
ponieważ podpisała z miejskimi wodociągami stosowne porozumienie?  
I pytanie ostatnie – jeżeli w prasie lokalnej pojawiają się informacje  
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o konsekwencjach dla mieszkańców, którzy podłączeń nadal nie wykonali,  
to kto sprawował nadzór nad przygotowaniem kilka lat temu odpowiedniej 
dokumentacji na rozbudowę kanałów i przykanalików z ramienia Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski? Bardzo proszę o odpowiedź na piśmie. Dziękuję. 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu)  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pan 
Radny Henryk Rożnowski do głosu proszę. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado!  
1) Ja mam drobną sprawę, mianowicie mówiliśmy o poziomym oznakowaniu 
ulic i można zauważyć, ze ulice miejskie już są oznakowane, natomiast miałbym 
tutaj uwagę do ulic powiatowych, mianowicie kiedy będzie odnawiane 
oznakowanie na ul. Polnej od ul. Radwana do ul. Chrzanowskiego, to bym miał 
taką prośbę, aby także odnosić oznakowanie ścieżki rowerowej wzdłuż tej ulicy, 
bo zostało to już zniszczone. 
2) I druga sprawa – chciałbym, żeby Starostwo Powiatowe rozpatrzyło 
możliwość wykonania ścieżek rowerowych wzdłuż Alei Jana Pawła II – od  
ul. Radwana, do ul. Chrzanowskiego – po obydwu stronach. Tam są szerokie 
chodniki, tam bezinwestycyjnie – można powiedzieć – wystarczyłoby tylko 
wyznaczyć trwale pasami i takie ścieżki można by było uruchomić. Byłoby 
większe bezpieczeństwo 
I ostatnia sprawa, to chciałem podziękować za wykonanie tego łącznika 
chodnika os skrzyżowania Radwana i Polnej do bloku nr 37. Dało się. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu 
Rożnowskiemu. Pan Radny Zbigniew Duda, bardzo proszę. 
Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Drodzy goście! Dwa miesiące temu, dokładnie 27 lutego na sesji Rady Miasta 
złożone zostały 2 interpelacje dotyczące Karty Dużej Rodziny. W dosyć 
błyskawicznym tempie powołany został zespół, który miał opracować, zespół 
złożony z radnych, który miał opracować taką kartę dla naszego miasta. My 
daliśmy propozycję, natomiast Pan Prezydent Górniak ze swojej strony 
zapewnił, ze skonsultuje to z szefami wydziałów, jak również z radcami 
prawnymi i wtedy dostaniemy odpowiedź, które propozycje i w jakiej dokładnie 
rozciągłości można wprowadzić. Było to 2 miesiące temu. Ja chciałbym się 
dowiedzieć, na jakim etapie te prace są w tej chwili bo – to było 6 propozycji, 
więc 2 miesiące pracy nad 6 propozycjami to troszeczkę długo. Chciałbym 
wiedzieć, na jakim to etapie jest w tej chwili. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 
Radnych zabiera jeszcze głos w interpelacjach? Bardzo proszę, Pan Dariusz 
Kaszuba jeszcze raz. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Panowie Prezydenci! Zapomniałem jeszcze o dwóch zapytaniach, które miałem 
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na dzisiejszą sesję. Otóż, zapytania będą krótkie.  
1) Pierwsze dotyczy kwestii ośrodka w Przebrnie, czy ten ośrodek został 
sprzedany, jeśli nie, to jakie są dalsze pomysły na jego zagospodarowanie lub 
zbycie? 
2) I drugie pytanie dotyczy Młodzieżowej Rady Miasta. Zapytać pragnę, czy 
Młodzieżowa Rada Miasta funkcjonuje, jeżeli nie, bo takie informacje również 
były, to jakie były jej osiągnięcia i dokonania, konkretnie jakie pomysły zostały 
zrealizowane w ramach działalności Młodzieżowej Rady Miasta. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo! 
Czy  Państwo Radni zabierają jeszcze głos? Nie widzę. W związku z tym głos 
chce zabrać spoza Rady Pan Przewodniczący Stowarzyszenia „Nasze Miasto” – 
Pan Leszek, bardzo proszę, udzielam Panu głosu. 
Pan L. Sułek – Dziękuję bardzo. „Nasz Ostrowiec”, Panie Przewodniczący, 
nazwa stowarzyszenia. Legalne, posiadające osobowość prawną, trwała 
rejestracja ok. pół roku. Właśnie, po co powstało to stowarzyszenie może, bo 
niektórzy wiedzą. Cieszę się, że wreszcie padło tu jakieś konkretne słowo, 
szkoda, ze to akurat Pan Moskalewicz, bo nie wierzę w jego intencje szczere. 
Drodzy Państwo Radni! Zajmijcie się przypadkiem, nie przypadkiem, ale 
chociaż na koniec kadencji tą sferą biedy. To, co jest w Ostrowcu, to jest 
tragedia, proszę Państwa, bieda to są nie tylko slumsy na Gutwinie, które są tak 
zaniedbane, ze tam w ogóle strach się jest zatrzymać i smród tam. To są budynki 
– proszę, Panie Prezydencie, zaprowadzę Pana na Górzystą, jak tam klatki 
wyglądają, mieszkania OTBS – u, tam zionie na zewnątrz biedą, jak się wejdzie 
do klatki widać. Tam lata nie było malowane, tynkowane. Budynki  
na Samsonowicza, na każdym kroku bieda, bieda. Proszę Państwa! Tak dalej 
być nie może! Ta ilość biedy jest przerażająca, te eksmisje z mieszkań, jak to się 
dzieje, że w końcu roku, tuż na święta szereg wyroków eksmisyjnych, no 
niestety ja jestem jedną z osób, która miała być też eksmitowana. Szereg osób 
na święta. To taki się postępuje w kraju, w którym się mówi, że jest katolicki, 
większość z radnych i widuje się w Kościele. Drodzy Państwo! Zajmijcie się 
tymi ludźmi trochę, zajmijcie się, błagam, media niech wpłyną, ile tych osób jest 
bez tego prądu, a Pan Prezydent wydaje lekką ręką 60 mln na halę dziurawą, do 
czego to podobne, czy tu nie można budownictwa socjalnego wprowadzić, 
przecież są fundusze pewne na płace publiczne, można to dofinansować, można 
te slumsy, gdybym miał coś do powiedzenia, to bym w rok czasu zlikwidował te 
slumsu, Panie Prezydencie. Tak, nawet kosztem Straży Miejskiej. Zastanówcie 
się Państwo – koszta Straży Miejskiej kosztują 2 mln 400 tys., 400 tys. dajemy 
na paliwo Policji i jest to, proszę Państwa 20 l dziennie paliwa, czyli samochód 
będzie przez 3 godziny dodatkowo jeździł, patrolował. 2 mln, to za 2 mln można 
wybudować blok 30 – mieszkaniowy. Mówię o budynkach 20 – 30 m, przecież 
budownictwo nakręci koniunkturę, damy pracę ludziom w ramach interwencji, 
w ramach innych, Trzeba coś zrobić. Proszę Państwa, błagam, na koniec 
kadencji zróbcie to. Mógłbym tu mówić jeszcze 5 minut, ale Pan 
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Przewodniczący mi zabierze głos, a jestem tu również w innej sprawie.  
No pewnie nie wszyscy Państwo wiedzą, jakiego mamy silnego Prezydenta, 
wiemy jak on jest mocny w dokonaniach, bo widać to wszem i wobec, 
wyludnianie się Ostrowca i ta bieda, o której mówiłem, spowodowała,  
iż siedemnastego postanowiłem wyróżnić Pana Prezydenta i przyszedłem  
na spotkanie z dziennikarzami, chcąc mu wręczyć puchar, puchar, na którym 
była nutka ironii: „Prezydentowi, który nic dobrego dla mieszkańców swego 
miasta nie zrobił”. I co się stało, Proszę Państwa? Stało się to, że użyto siły, 
Straż Miejska wzięła mnie za frak i wyrzuciła, ale nie to jest w tym wszytki 
najgorsze. Bo ja niestety jestem przyzwyczajony, że w życiu miałem tego typu 
przygody również. Najgorsze jest to, że świadkami tego zajścia były media. Czy 
Państwo gdzieś zobaczyliście w mediach, że był incydent w Urzędzie, w końcu, 
jakby nie było, byłem Radnym, byłem Posłem, nadal pełnię jakieś tam funkcje 
społeczne w postaci przewodniczenia stowarzyszenia i co, używa się tutaj siły. 
Do czego to jest podobne, żeby tak zamknąć mediom usta. Drodzy Państwo! Za 
pieniądze Prezydent nie pozwala się krytykować. Pozwolę sobie teraz,  
w obecności Państwa, powtórzyć numer sprzed 2 tygodni, zobaczymy, czy przy 
Was również będę wyrzucony siłą i liczę na Państwa pomoc. Jest to bardzo 
solidny puchar, chałtury nie odstawiam, poprzedni też był fajny. Pisze tu 
„Prezydentowi, któremu przez 2 kadencje udało się jedynie wyasfaltować część 
ul. Bałtowskiej, ale akurat tę część prowadzącą wprost do własnego domu”. 
Poseł V kadencji. Pewnie Pan do ręki tego nie weźmie, pozwolę sobie postawić. 
Drodzy Państwo, zastanówcie się nad tym, co wolno Panu Prezydentowi  
i przemyślcie mój pomysł, żeby zamienić Straż Miejską na budownictwo 
socjalne. Dziękuję uprzejmie. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję, dziękuję. Przyjmujemy, Panie 
Przewodniczący również i ten happening. Sądzę, że będzie to również ślad 
Pańskiej obecności na sesji. Dziękuję bardzo. Kto z Państwa Radnych zabiera 
jeszcze głos. Jeżeli nie, to przechodzimy to punktu następnego – punktu IV – 
sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za okres od 
26 marca do 18 kwietnia 2014 r. 
 
Ponadto Radny Stanisław Choinka złożył pisemne interpelacje w sprawie: 
− poprawienia ograniczonej widoczności przy wyjeździe z zatoki autobusowej 

przy bramie nr 8 Celsy Huty Ostrowiec w ul. Kąty Denkowskie 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu); 

− wykonania placu zabaw przy Publicznej Szkole Podstawowej nr 12 przy  
ul. Bałtowskiej (Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu); 

− wybudowania nawierzchni i oświetlenia ul. J. Milewskiego i S. Jeżewskiego 
(Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
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Ad IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
za okres od 26 marca do 18 kwietnia 2014 r. (sprawozdanie stanowi 
załącznik nr  11 do protokołu): 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Czy ze strony Państwa radnych są 
pytania? Bardzo proszę, Pan Radny Henryk Rożnowski. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Chciałbym 
zapytać o trzy punkciki, które – by Pan pozwolił mi tu, znaczy wyjaśnił. 
Mianowicie tak, na pierwszej stronie pkt 2 – sprawy z zakresu nadzoru 
właścicielskiego i piszę, że w zakresie których Prezydent Miasta podjął 
zarządzenie w sprawie powołania komisji ds. analiz przedprywatyzacyjnych 
spółki MPRD. Czy mam rozumieć, że są przygotowania do prywatyzacji, bo już 
taki etap już chyba przymierzaliśmy się  i nie zostało zrealizować z różnych 
względów. 
Druga sprawa, to chciałbym wiedzieć, w jaki sposób będzie zrealizowane 
utrzymanie zieleni na terenie wzgórz Kościoła Świętego Michała Archanioła, bo 
tutaj pisze,  że została powierzona realizacja ZUM – owi. Tak, ale w jaki sposób 
to będzie realizowane bo na dzień dzisiejszy to się trochę to wali. 
I trzecia sprawa to na drugiej stronie druga kropka – remont wymiennikowni na 
os. Ogrody – zadanie realizowane przez ZUM. chciałbym wiedzieć, co w tym 
budynku się będzie mieściło po wyremontowaniu. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – To wszystko?  
Radny H. Rożnowski – Tak, dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Kto z Państwa Radnych jeszcze mam 
jakieś uwagi do sprawozdania Pana Prezydenta Miasta? Jeżeli nie, 
przechodzimy wobec tego do punktu następnego, wprowadzonego przez Pana 
Prezydenta, mianowicie prezentacja 10 lat Unii Europejskiej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim. Bardzo proszę o wykonanie prezentacji. 
 
 
Ad V/Ostrowiec Świętokrzyski – 10 lat w Unii Europejskiej (prezentacja 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu): 
 
Prezydent Miasta – J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Pozwólcie, ze przejdę z tej strony, dlatego, że chciałem Państwu przypomnieć, 
bo chociażby jak widać na tej sali, pamięć ludzka jest zawodna, krótka. 
Niektórzy oficjalnie przyznali publicznie, że mają problemy z pamięcią, 
niektórzy mówią o problemach z głową.  
10 lat w Unii Europejskiej – jutro, jutro mamy 10 lat w Unii Europejskiej i przez 
te 10 lat  w Ostrowcu Świętokrzyskim naprawdę dużo się dzieje, dużo się 
zmieniło dzięki również społecznej pracy wielu zaangażowanych osób, 
chociażby takich, którzy później są narażeni na to, że ich podobizny są – że tak 
powiem – na słupach wieszane, za dobre mają takie podzięki. 
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Jak to się zaczęło? Jeżeli chodzi o Unię Europejską przygotowaliśmy się sporo 
wcześniej. Pierwsze pieniądze, jakie w Ostrowcu Świętokrzyskim pojawiły się, 
to były projekty z lat 2001 – 2002, czyli PHARE 2001 – dwa projekty, przy 
których miałem okazję pracować. Zabezpieczenie centrum miasta Ostrowca 
przez zalewanie przez rzekę Młynówkę oraz odbudowa ul. Furmańskiej  
i Cegielnianej. Jak się popatrzy na budżety tych projektów, to dzisiaj się 
możemy uśmiechnąć, bo były to budżety rzędu pół miliona złotych czy milion 
złotych, pozyskana kwota lekko ponad milion złotych. Od tego się zaczęło, na 
tym się uczyliśmy, to były dobrze zorganizowane, dobre projekty, dobra szkoła. 
Później rewitalizacja terenu poprzemysłowego – projekt, który również 
realizowaliśmy w ramach PHARE 2002. PHARE to był program taki 
przedakcesyjny dla Polski, Węgier, Czech, Słowacji, z których pozyskaliśmy 
ponad 10 mln zł. Wartość projektu – 16 mln zł. Zaczęliśmy rewitalizować 
obszar poprzemysłowy, a chciałem Państwu przypomnieć – rewitalizacja 
obszaru poprzemysłowego to – chciałem przypomnieć wszystkim – jak  
w tamtych latach używałem słowa „rewitalizacja”, to niektórzy uśmiechali się 
na te słowa, które mówiłem, bo to brzmiało tak: „rewitalizacja obszaru 
poprzemysłowego poprzez modernizację układu komunikacyjnego miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego”. Jakby dzisiaj to wyglądało, gdybyśmy nie 
przebudowali ulicy Kilińskiego. Jakby to wyglądało? Ja mam te wspomnienia, 
ze jak budowaliśmy tę ulicę, to tam maszyny się zapadały w ziemię. To była 
straszna budowa, to była orka, ale wtedy się uczyliśmy pozyskiwać środki 
finansowe. Dzisiaj jest, widzę dużą szansę – to taka jakby odpowiedź na to,  
o czym dziennikarze piszą, dużą szansę widzę przed obszarem przemysłowym, 
ale to trzeba wytrwałości i dalszej pracy, myślę, że profesjonalnej pracy, bo taką 
pracę mamy tu w Urzędzie. Jak to wyglądało, a jak dzisiaj wygląda – Państwo 
widzicie. 
Projekt z PHARE 2003, który realizowaliśmy wspólnie ze Starachowicami, to 
„Aktywizacja gospodarcza województwa świętokrzyskiego – ośrodków 
poprzemysłowych w Starachowicach i Ostrowcu Świętokrzyskim”. Ja muszę 
przypomnieć, że to był mój autorski pomysł, aby powstało Centrum 
Przedsiębiorczości i Aktywizacji Zawodowej, Inkubator Przedsiębiorczości  
i CKU. Dzisiaj mogę tylko żałować jednego – że podczas krótkiej nieobecności 
mojej w pracy w roku 2005 przeprojektowano moje, przeze mnie 
zaprojektowany, przez moją ekipę parking na boisko, bo to jest nieszczęście, że 
boisko zrobiono tam, gdzie powinny być miejsca parkingowe, a to, ile tam 
dzisiaj miejsc pracy jest, to jest dowodem na to, że to naprawdę był kawał 
dobrej roboty. Dzisiaj tam czeka się w kolejce, gdy się chce wynająć 
powierzchnie jakąkolwiek. Pozyskaliśmy na to ponad 5 mln zł. 
Kolejne – Kolonia Robotnicza – to PHARE 2003 i tutaj mieliśmy taki program 
PHARE Inicjatywa – problemy z hutą, problemy w hutnictwie i szukanie, na co 
się wyda te pieniądze. To było to, to był ostrowiecki rynek i ostrowieckie 
schody. Różne zdania na ten temat, ale na pewno, jeżeli chodzi o estetykę 
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miasta, to ona jest lepsza. Gdybyśmy jeszcze nie popełnili błędu na początku lat 
90 – tych – my, jako radni, my – jako ci wszyscy, którzy się zajmujemy i nie 
sprywatyzowali zbyt szybko mienia komunalnego w postaci obiektów wokół 
rynku, mogli nim kierować, to byśmy mogli przyjmować słowa krytyki jako 
Rada, jako Prezydenci, ze nic się w Rynku nie dzieje, że jest nudno. To nie jest 
nasza własność, my nie możemy nią władać. To nie my  wprowadzamy banki, 
czy instytucje innego rodzaju niż te, które by  widzieli mieszkańcy. Tam kieruje 
się tym każdy kapitalista, każdy posiadacz, biorąc pod uwagę swój zysk. 
Środki na lata 2004 – 2006. To była dobra – można powiedzieć – szkoła.  
W tamtym czasie wybudowaliśmy boiska przy ul. Kolejowej, służą do dzisiaj. 
W tamtym czasie zaczęliśmy projekt e – świętokrzyskie – budowę miejskich 
sieci światłowodowych, wdrożenie e-sodu, portal BIP i inne takie rzeczy. Proszę 
Państwa! Przede mną postawiłem nagrodę, którą dużo bardziej sobie cenię, niż 
tą od Pana ze Stowarzyszenia „Nasz Ostrowiec”, nagrodę od Wojewody 
Świętokrzyskiego, jest to Laur Świętokrzyski, który otrzymałem w imieniu 
Gminy Ostrowiec w piątek ostatni, nagrodę, którą przyznaje Wojewoda,  
a osobami oceniającymi pracę, czy zasługi, są takie osoby, jak Rektor 
Politechniki Świętokrzyskiej – Stanisław Adamczak, Rektor Uniwersytetu Jana 
Kochanowskiego, Stowarzyszenie, Prezydent Izby Gospodarczej 
Świętokrzyskiej i wiele innych autorytetów w  dziedzinie nauki, zarządzania i to 
są dla mnie autorytety i dlatego dla mnie takie nagrody, nie kupowane, dla mnie 
są najcenniejsze. Bo to jest nagroda dla moich pracowników i w tym momencie 
chciałem wszystkim pracownikom zaangażowanych w informatyzację urzędu,  
w kładzenie tych światłowodów, w to wszystko, co robimy, podziękować 
jeszcze raz, bo to robimy kawał dobrej roboty i mam nadzieję, że my jesteśmy 
odporni na krytykę, ze będziecie dalej to robić, bo to jest przyszłość, w tym 
wszystkim jest przyszłość. 
Dalej, biorąc pod uwagę te lata – Gimnazjum na miarę XXI wieku – pamiętacie 
Państwo, pokazaliśmy, jak może wyglądać placówka nowoczesna, oświatowa,  
w jakim kierunku powinny iść wszystkie inne placówki i to jest dobry kierunek. 
Powinniśmy iść dalej w tym kierunku, bo tak powinny wyglądać placówki. 
Może – a nawet powiem to przy kamerach – na pewno musimy popracować nad 
siecią szkół w naszym mieście  po to, żeby te placówki, które zostaną były 
nowoczesne, na miarę XXI wieku. Bo tak naprawdę, innego wyjścia, moi 
drodzy Państwo, nie ma. 
Kampania promocyjna miasta – również bardzo pożyteczna w tamtym czasie – 
„Ostrowiec Świętokrzyski – aktywnie i alternatywnie”.  
Uzupełnienie funkcji kulturalno – rekreacyjnych w ramach rewitalizacji 
Śródmieścia. Dzisiaj, jeżeli Państwo spytacie ludzi, którzy z zewnątrz 
przyjeżdżają, na co zwracają pierwsze uwagę w Ostrowcu, to na przepiękny 
park, na molo, na amfiteatr. Cieszy mnie, że po kilku latach jest świecka 
tradycja robienia sobie zdjęć ślubnych w parku czy na molo. To jest dla mnie 
dużo ważniejsze  niż to, czy ktoś mnie obrzuca błotem i mówi, ze nic nie 
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robiliśmy. Proszę bardzo. Zapraszam tak a propos 3 –go maja wszystkich na 
wieczór w amfiteatrze, gdy będzie pogoda, wystąpi Kazimierz Kowalski i będą 
arie operetkowe, w ten sposób myślę, że radośnie będziemy popołudnie 
trzeciomajowe popołudnie spędzać, korzystając z tej infrastruktury. 
Budowa ul. Zagłoby – IV etap w Ostrowcu Świętokrzyskim – 40 mln środków 
zewnętrznych, wcześniej mówiliśmy o 11 mln środków zewnętrznych, brakuje 
tego piątego etapu, tych 2,5 km. 
E – świętokrzyskie – budowa miejskich sieci światłowodowych, rozbudowa 
infrastruktury informatycznej – to są to nasze ostatnie osiągnięcia, za które 
dostaliśmy te nagrody. Budowa systemu informacji przestrzennej – tutaj to 
dopiero możemy powiedzieć, ze jesteśmy na początku długiej drogi. Ile ona 
będzie trwała, najbliższe 5 – 8 lat, ale system informacji przestrzennej musi być 
zbudowany, bo nie ma dzisiaj zarządzania bez tego typu działań. Może to jest 
mało popularne, może to nie jest tak popularne, jak kiszka, kaszanka i piwo 
rozdawane za darmo, ale bez tego – można powiedzieć – nie ma przyszłości. 
Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej – odpowiem później na 
pytania. Ten projekt, proszę Państwa, to ponad 40 mln na tamtym etapie. 
Gdybyśmy jeszcze zliczyli  to, co jest w ramach tego, co się dzieje razem  
z Bodzechowem, to są dziesiątki milionów złotych  po to, abyśmy mogli 
wypełnić nałożone na nas obowiązki ustawowe. W tym miejscu chciałem 
podziękować Państwu za troskę o efekt ekologiczny. Na pewno – proszę się 
uspokoić – mimo zagrożeń – one wciąż istnieją, będzie on osiągnięty, bo innego 
wyjścia nie ma. 
Przebudowa miejskiego systemu przesyłu i dystrybucji ciepła miasta Ostrowiec 
Świętokrzyski w celu zmniejszenia strat energii – 11 ponad milionów złotych 
środków zewnętrznych – projekt MEC – owski. I znowu rury zakopane  
w ziemie i znowu nie ma efektu efekciarstwa, ale to jest projekt, który nas 
przygotowuje również do tego, co jest wyzwaniem, bo ograniczenie emisji CO2 

w naszym kraju to jest wyzwanie, od którego nie  ma odwrotu. 
Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy i to jest projekt, który teraz 
realizujemy. Rozpoczęliśmy jego realizację, dostaliśmy dopiero, na świeżo, 
pieniądze. Chodzi o to, żebyśmy określili ró żnego rodzaju instrumenty, żeby 
powietrze było nad Ostrowcem czyste, żebyśmy mogli się wyszkolić i nasze 
wszystkie służby pod to. 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu wśród dzieci i młodzieży – ponad 
milion złotych teraz wydaliśmy, to jeżeli chodzi o ludzi biednych, bo dzisiaj 
jesteśmy, wchodzimy w fazę wyborczą i populiści będą mówić, ze jest bieda, 
jest bieda, jest bieda. Szanowni Państwo! Świadomie mówię, że walka z bieda 
nie powinna polegać na rozdawnictwie. Walka z biedą powinna polegać na tym, 
co robimy – dzieci mało zamożne, gdzie nie mają dostępu do komputera, do 
Internetu, dzisiaj dostają od nas laptopy, 155 rodzin dostaje od nas laptopy do 
domu na 5 lat i opłacony Internet. To jest walka z biedą. Chcemy wyrwać ich  
z tych objęć niemożności. Czy to jest zły kierunek? Tylko taki kierunek 
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możemy przyznać. To również  nie zasiłki, wysokie zasiłki, które utrzymują 
ludzi w biedzie, tylko centrum integracji społecznej i stąd zawsze się serce 
raduje, jak tam idę, jak ci ludzie uczą się pracować na nowo. To jest właściwy 
kierunek, tak się powinno działać i jesteśmy naprawdę na dobrym  kierunku, nie 
dajcie sobie wmówić, że jest źle. Radosny, uśmiechnięty dzieciak pokazuje, dla 
kogo pracujemy w tej gminie. 
Szkoła równych szans – lokalny program wyrównywania dysproporcji 
edukacyjnych gimnazjalistów z terenu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Nie 
każdego stać na to, co bardzo niestety ostatnio się staje modne, czyli jakieś 
lekcje prywatne, dodatkowe lekcje. W ramach takiego programu ponad 1000 
uczniów brało udział w dwóch edycjach dodatkowych zajęć z matematyki,  
z polskiego, to jest walka, przeciwdziałanie biedzie. To jest takie działanie. 
Moje przedszkole – projekty miękkie, które nie są doceniane – indywidualizacja 
nauczania, dotykowe zajęcia dla dzieci. Wspólna sprawa – realizowany po raz 
kole4jny przez MOPS, który nam pozwala na większą pomoc właśnie dla tych 
ludzi zagrożonych wykluczeniem społecznym. Mówimy tu m.in. o takich 
sytuacjach, jak CIS – gdyby nie ten projekt, wiele osób by nie mogło z tego 
skorzystać. W takich sytuacjach, jak szkolenia dla tych osób, kluby 
samopomocowe – to wszystko też dzięki dużym pieniądzom z Unii 
Europejskiej. Różnego rodzaju akademie, paszporty do sukcesu, kompetencje  
w zawodzie, to są tylko projekty, Pomocna Dłoń, Interdyscyplinarne warsztaty – 
tych projektów miękkich robimy, robiliśmy dużo. Również mechanizmy 
norweskie, taki wspomagający mechanizm – Otwarte strefy rekreacji dziecięcej 
– wykonaliśmy tego chyba 5 boisk z mechanizmów norweskich. Do tego, jak 
doliczyć Orliki – zobaczcie, jak Ostrowiec wygląda inaczej. 
Środki mechanizmu finansowego EOG  i radość dzieci – również to 
doposażamy co roku. 
Proszę Państwa! Bilans mam przygotowany. Wartość tych wszystkich 
projektów razem to 260mln zł, to są tylko projekty bez prywatnych, bez 
projektów typu, nie wiem, te Climatic, który dostaje kilkanaście, czy 
kilkadziesiąt milionów, inne firmy, które podostawały, zakłady pracy, chociażby 
Doorpol, który otwieraliśmy, to są wszystko unijne pieniądze, o których się nie 
mówi. Gmina sama, bez powiatu, który to również robił, mniej niż my, ale robił. 
260 mln jednostki gminne, z tego środki wewnętrzne 160. Gros tego to lata 2007 
– 2013, to jest 130 ponad milionów złotych, które wydaliśmy i wydaliśmy je 
mądrze. Szanowni Państwo! Co robimy dalej? Dla nas dzisiejszy rok 
dziesięciolecie Unii to jest ciężka praca, koncepcyjna praca nad tym, żeby 
wykorzystać szansę. Termomodernizację szykujemy i wykorzystanie energii  
w budynkach użyteczności publicznej na terenie miasta – to projekt za  
ok. 4 mln, za który chcemy Urząd Miasta doprowadzić do dzisiejszych 
standardów, jak również montaż urządzeń OZE na Pływalni Rawszczyzna 
przewidujemy, po to, żeby były mniejsze koszty bieżące utrzymania pływalni, 
instalację systemu informatycznego do monitorowania efektywności 
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wykorzystania energii miejskiej. Chodzi mi o to, że chciałbym, żeby w jednym 
komputerze każda placówka była kontrolowana, ze jak pęknie rura w szkole, nie 
wiem, na Gutwinie, to żeby czerwone światełko się pojawiło u tego, który 
będzie cały ten system nadzorował, bo dzisiaj ograniczenie wydatków, gdzie 
możemy szukać pieniędzy jako gmina, w kieszeni podatników – nie, bo mówią 
dosyć. Państwo już nie może bardziej drenować samorząd również. Zostawmy 
tym, którzy tworzą miejsca pracy pieniądze, żeby mogli rozwijać swoje firmy, 
szukajmy tam, gdzie wydajemy te pieniądze, czyli na energię, wszelkiego 
rodzaju trzeba tutaj szukać oszczędności. Ekologiczny transport miejski – ci, 
którzy podjęli decyzje, ja chciałem wam jeszcze raz podziękować z tej okazji,  
o zmianach w MPK, podjęli decyzję za tym, żebyśmy mogli wdrożyć projekt za 
15 ponad milionów złotych i kupić 20 sztuk ekologiczny autobusów, 
modernizować przystanki i wdrożyć system zarządzania transportem mie4jskim 
na skalę naszego miasta. I mówię tylko o transporcie miejskim, nie zajmujemy 
się transportem podmiejskim, regionalnym, czy krajowym i międzynarodowym, 
zostawmy to komuś innemu. 
Ostrowiecki Browar Kultury – projekt, który musi być zrealizowany, chociażby 
w części, mam nadzieję, ze w całości. Może być etapowany, ale musi być 
zrealizowany, bo takie mamy zaplecze, jakie mamy. 
Projekt następny szykujemy – nowoczesna szkoła – chodzi o wyposażenie 
przedszkoli, szkół i gimnazjów w pomoce dydaktyczne do realizacji zajęć  
i budowę sali gimnastycznej w Szkole nr 1, bo to jest potrzeba tam, dla tamtej 
szkoły, taką salę wybudować i w ramach tego jednego projektu, w ramach 
kopert chcemy to zrobić. CTH – projekt, który jest wciąż „na dyżurze”. 
Mamy tutaj bardzo ważny projekt, na który chcemy dodać do 40 mln zł  
w najbliższych latach, to jest teren OZMO, teren Targowiska i teren pomiędzy 
ulicami: Zagłoby, Kilińskiego, Chrzanowskiego, chcielibyśmy się nimi po 
prostu zająć. Do tego dochodzą wyburzenia, chociażby dawnego PBMiK na 
Starym Zakładzie i troszkę tu porobienia porządku z  mieniem komunalnym, 
żeby wszystko później udostępnić społecznie. I trochę miękkich programów – 
wsparcie dla wykluczonych społecznie – projekt skierowanych dla biednych 
wiadomo, e-learning, szkolenia pracownicze, czyli programy miękkie. 
Szanowni Państwo! Wykonaliśmy kawał dobrej roboty. Dzisiaj, jeżeli słucham, 
dostaję nagrodę – teraz taką małą refleksją chciałem się podzielić. 
Przypomnijmy sobie – to dla tych młodych ludzi – kto był gdzie w 2004 roku, 
jak Polska wchodziła do Unii Europejskiej. Ja byłem pełnomocnikiem na miasto 
Ostrowiec Świętokrzyski jedynej partii, w jakie kiedykolwiek byłem – Sojuszu 
Lewicy Demokratycznej, do spraw wprowadzenia Polski do Unii. Byłem 
odpowiedzialny za to, żeby Ostrowiec wprowadzić do Unii Europejskiej, żeby 
napływać do referendum, w referendum, które poprzedzało Unię, do „tak”.  
A człowiek, który dzisiaj mówi, że przez te ostatnie 10 lat nic nie zrobiłem, 
chodził z baranem i mówił, że Unia i ówczesny przewodniczący, czy Premier 
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Leszek Miller prowadzi nas na manowce. Dzisiaj mamy odpowiedź, kto miał  
i ma rację. Dziękuję.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. 
Szanowni Państwo Radni! Nie jest moim prawem wypowiadać się, recenzować, 
zabierać głos, być stroną, taki jest niestety przywilej przewodniczącego. Żałuję 
tylko, że przewodniczący Stowarzyszenia „Nasz Ostrowiec” opuścił naszą salę 
obrad przed czasem, bo warto było, żeby posłuchać. Ale, niemniej jednak, 
proszę Państwa, nikt nie jest doskonały w swoich dokonaniach i zapewne wiele 
można by było do tego projektu wykonania, które przedstawił nam Pan 
Prezydent dorzucić zarówno dodatnich, jak i ujemnych, prawda, opinii w tej 
sprawie. Niemniej jednak, mamy świadomość tego, co sobie Państwo, może 
podzielą Państwo moje zdanie, może nie, że Ostrowiec się zmienił. Czy można 
było więcej? Na pewno tak, ale czy na pewno, w takim kształcie w to 
dziesięciolecie się nasze miasto zmieniło. Czekamy na dalszy, drugi etap tej 
współpracy, na pewno nasze miasto odzyska – powiedzmy sobie – wiele jeszcze 
innych możliwości. Również to, co Pan Prezydent zwracał uwagę, moim 
osobistym zdaniem uważam, że stosowna jest sprawa walki z biedą, kreatywna 
walka z biedą, a nie zachowawcza, to zdanie tu jest warte zacytowania. 
Szanowni Państwo! Za dużo już na ten temat mówię, nie mam do tego 
uprawnień, niemniej jednak chciałem jeszcze raz, Panie Prezydencie, 
podziękować za to, bo to jest wspólny dorobek społeczeństwa naszego miasta, 
także i Prezydenta. Dziękuję również Państwu Radnym za to, że w wielu 
przypadkach, w zasadzie we wszystkich decydowali o sprawach, które dzisiaj 
zostały tutaj przedstawione. Tyle mam własnego komentarza, p[roszę mi 
wybaczyć, ze nie powstrzymałem się od milczenia i powiedziałem to, co 
powiedziałem, ale chciałem również – w międzyczasie przyszedł na obrady Pan 
Poseł na Sejm Rzeczypospolitej – Pan Jarosław Rusiecki – witam Pana 
serdecznie, Panie Pośle – i na tym byśmy, Szanowni Państwo, przeszli do 
punktu piątego, szóstego, ale również sądzę, że Pan Radny Moskalewicz też 
chce skomentować wystąpienie Pana Prezydenta i bardzo proszę. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący! W pierwszy zdaniu chciałbym 
Pana prosić, aby Pan sobie nie odbierał głosu, którego nikt Panu nie zabiera. 
Może Pan skomentować wszystko, to co się dzieje, może Pan skomentować, to 
nie są uchwały i myślę, ze jako obywatel Pan to mówił, jako Przewodniczący 
Rady Miasta mniej. Ja chciałbym powiedzieć, że mam prośbę do Pana 
Prezydenta, tutaj rozmawiałem z biurem, żebyśmy my jako radni otrzymali na 
nasze e-maile, znaczy na naszą pocztę, jeżeli to jest możliwe, przekaz 
elektroniczny tego, bo to jest ciekawe – albo na płytkach, albo i drukowane – że 
jakbyśmy podliczyli wszystko dobro, które spłynęło na Ostrowiec, nie tylko to, 
co widzimy – to jest jedna rzecz. Na pewno przyniosło to wiele korzyści dla 
ludzi mieszkających tutaj. Chcę powiedzieć, ze jest jeszcze taka sfera, którą my 
tutaj na pewno musimy podkreślić – to jest biznes, smallbiznes, średni biznes, 
który w różnego rodzaju przedsięwzięciach miliony euro sprowadził do 
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Ostrowca, a dzięki temu jakaś mniejsza czy większa ilość osób ma pracę, do 
dzisiaj ma pracę. To były różnego rodzaju rzeczy, ja kiedyś pisałem pracę 
licencjacką o takich, generalnie środkach pomocowych z Unii Europejskiej  
w latach 2000 – 2005 i wtedy już były to ogromne pieniądze, ale jak widać 
nasze miasto nigdy nie zostawało w tyle i to, co mogliśmy moim zdaniem 
pozyskać, to myśmy pozyskali, oczywiście pewnie jakiś niedosyt zostaje, ale jak 
się nie pracuje, to się nie ma. Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 
Radnych jeszcze zabiera głos w tej kwestii, w tym punkcie obrad? To ja jeszcze 
słowo dopowiem. Panie Prezydencie! W filozofii jest zawsze taki jeden punkt, 
punkt odniesienia i patrząc na tą figurkę, którą Pan dostał, na ten puchar, to 
niech to dla Pana będzie taki punkt skrajny, od którego się zaczyna coś w drugą 
stronę dziać. Ja to traktuję jako  pewnego rodzaju, już tu wspomniałem,  
hapenning, więc niech to tak zostanie, te dwie figurki dzisiaj stoją przed Panem 
Prezydentem, niech społeczeństwo oceni, która jest tutaj ważniejsza. Szanowni 
Państwo! Przechodzimy zatem do punktu następnego tj. w tym momencie, po 
zmianie porządku obrad – punkt VI. 
 
Ad VI/Podj ęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – I mamy przed sobą projekt uchwał 
zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 r. Szanowni Państwo Radni! Temat był omawiany na 
komisach: Edukacji, ds. Rodziny i Samorządowej. Proszę Przewodniczących 
komisji o opinie dokładnie dotyczące tej uchwały, proszę. 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – S. Sulik – Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji ds.. Rodziny pozytywnie zaopiniowali ten 
projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu –  
M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Na Komisji Edukacji również był 
opiniowany i został zaopiniowany jednogłośnie. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. I Komisja 
Samorządowa. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję serdecznie. Wobec tego 
pytanie do Państwa Radnych – czy Państwo Radni mają jakieś uwagi do 
projektu tej uchwały, zapytania jakieś, może nie wyczerpały się wątpliwości na 
posiedzeniach komisji, dlatego bardzo proszę, a jeżeli nie widzę, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały w tej sprawie – już nie będę 
powtarzał tytułu, proszę bardzo? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
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Stwierdzam, że uchwała została  przyjęta jednogłośnie 21 głosami obecnych na 
sali radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r. 
 
Patrz uchwała Nr LV/60/2014 - załącznik nr 13 do protokołu.  
 
2) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Uchwała, punkt drugi – pozycja 2  
w punkcie VI – zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011 – 2014. Projekt był opiniowany przez 
komisje: Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, ds. Rodziny i Samorządowej. 
Bardzo proszę Państwa Przewodniczących. 
 Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – S. Sulik – Panie Przewodniczący! Na 
posiedzeniu Komisji ds. Rodziny ten projekt też był opiniowany i został 
pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Przyjmujemy zasadę, 
że przy każdym projekcie uchwały mówimy oddzielnie opinie komisji, żeby się 
nie nakładamy, ja to przypominam, pamiętacie Państwo, projekt uchwały  
nr 10,12,15,16, był taki i taki. Problem jest później po prostu z formalnościami 
w Biurze Rady, dlatego ja, może to trochę wygląda formalnie, ale ja takie 
pytania zadaję przy każdej uchwale. Bardzo proszę, Pan Przewodniczący 
Komisji – Kuszewski. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu –  
M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Ten projekt też był zaopiniowany 
pozytywnie na Komisji Edukacji. Dziękuję. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś 
pytania Państwa Radnych do projektu uchwały? A jeżeli nie widzę, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie 21 głosami 
obecnych na sali radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011 – 2014. 
 
Patrz uchwała Nr LV/61/2014 - załącznik nr 14 do protokołu.  
 
3) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Przechodzimy do pozycji trzeciej  
w punkcie szóstym, mianowicie przeniesienie własności nieruchomości 
zamiennej w ramach odszkodowania. Projekt był opiniowany przez Komisję 
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Strategii i Rozwoju Miasta, dlatego proszę Pana Przewodniczącego 
Wierzbińskiego, bardzo proszę. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – D. Wierzbiński – Panie 
Przewodniczący! Panie Prezydencie! Komisja Strategii i Rozwoju Miasta 
pozytywnie zaopiniowała w/w podpunkt.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś 
uwagi, zapytania do projektu uchwały? Jeżeli nie widzę, to proszę o głosowanie. 
Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przeniesienia własności 
nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania. 
 
Patrz uchwała Nr LV/62/2014 - załącznik nr 15 do protokołu.  
 
4) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja czwarta w punkcie szóstym – 
w sprawie nabycia nieruchomości. Chodzi o nieruchomość w rejonie  
ul. Bałtowskiej. Stanowisko Komisji Strategii również chcę, by zostało 
wyrażone, bardzo proszę. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – D. Wierzbiński –Komisja 
Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Pan Radny Henryk 
Rożnowski. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Ja chciałbym – w oparciu o ustawę z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym rozdz. 3 art. 25a, który mówi, że: „radny nie może brać udziału  
w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy to jego interesu własnego”. 
Chciałby, żeby w protokole napisano, że ja nie mogę głosować, nie będę 
głosował nad projektem tej uchwały, ponieważ dotyczy to mojej osoby. 
Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Rozumiem, że 
głosujemy bez udziału Pana Radnego Henryka Rożnowskiego, który jest stroną 
w tej sprawie. Pytanie do Państwa Radnych kieruję - czy są jeszcze jakieś 
uwagi? Jeżeli nie ma, proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto 
jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
20 głosami obecnych na sali radnych, przy jednym głosie nie biorącym udziału 
w głosowaniu jako strona. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr LV/63/2014 - załącznik nr 16 do protokołu.  
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5) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja piąta w punkcie szóstym, to 
jest sprawa sprzedaży działek w rejonie ul. Jana Milewskiego i Leśny Zakątek. 
Stanowisko Komisji bardzo proszę. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – D. Wierzbiński –Komisja 
Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? Jeżeli nie widzę, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest jej 
przeciwny? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała 
została przyjęta 21 głosami. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 
 
Patrz uchwała Nr LV/64/2014 - załącznik nr 17 do protokołu.  
 
6) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja szósta – to jest w sprawie  
sprzedaży działek gruntu przy ul. Żurawiej. To są dwie działki, Państwo macie 
załączony planik, więc proszę także przewodniczącego komisji odnośnie 
projektu tej uchwały. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – D. Wierzbiński – 
Komisja Strategii pozytywnie zaopiniowała w/w uchwałę.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Czy są 
Państwo Radni mają pytania do projektu uchwały? Jeżeli nie, to proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie, 
21 głosami. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 
 
Patrz uchwała Nr LV/65/2014 - załącznik nr 18 do protokołu.  
 
7) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja siódma w punkcie szóstym - 
określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek od 
nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Tutaj proszę bardzo  
o stanowisko Komisji Budżetu i Samorządowej. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Na swoim posiedzeniu pozytywną opinię wyraziła na temat 
projektu tej uchwały.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Komisja Samorządowa. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa, po wnikliwym zapoznaniu się z przedstawionym materiałem 
również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak –Są pytania do projektu tej uchwały? 
Proszę Państwa, są materiały, które wiążą się z ta uchwałą, załączniki, które jeśli 
Państwo życzyliby sobie, są do wzięcia, na biurku leżą. Nie widzę, zatem proszę 
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest jej 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie, 21 głosami. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
składania deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny  
i podatek leśny za pomocą środków komunikacji elektronicznej na terenie 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
 
Patrz uchwała Nr LV/66/2014 - załącznik nr 19 do protokołu.  
 
8) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu – do pozycji 
8 w punkcie VI - określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Ostrowiec Świętokrzyski lub jednostkom jej podległym.  
Oczywiście opiniuje to Komisja Budżetu i bardzo proszę. Przepraszam, czy 
chodzi Pani Skarbnik o jakąś uwagę do tego projektu? 
Skarbnik Miasta – E. Pichór – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo 
Radni! Bardzo bym prosiła tylko w podstawie prawnej są dwa takie nawiasy, 
czyli w linijce drugiej i w linijce czwartej i bym prosiła dopisać w tych dwóch 
linijkach takie wyrazy: „oraz z 2014 r. poz. 379”. Ponieważ uchwała musiała 
przejść pewną procedurę, nie tylko w Gminie ale też na zewnątrz, więc ukazała 
się nowelizacja i tutaj Państwo prawnicy zwrócili uwagę, ze ten dopis jest 
niezbędny. Bardzo bym prosiła. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Panią Skarbnik bym jeszcze prosił, 
gdzie dopisać, bo mi gdzieś umknęło. 
Skarbnik Miasta – E. Pichór – Kończą się dwa nawiasiki. W linijce drugiej jest 
1640 więc w tym nawiasie i po tej cyfrze należy dopisać „oraz z 2014 r.  
poz. 379” i w ostatniej linijce jest w nawiasie 1318 i po tej cyfrze też dopisać 
„oraz z 2014 r. poz. 379”. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Czyli wnosimy owe poprawki, które 
Pani Skarbnik nam przedstawiła. Bardzo proszę, może najpierw Pan 
Przewodniczący Komisji Budżetowej. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Komisja Budżetowa 
pozytywną wyraziła opinię na temat  projektu tej uchwały, oczywiście bez tych 
poprawek, które dziś zostały tutaj wniesione. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak –Dziękuję. Oprócz tych, które zostały 
tutaj naniesione. Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, 
zapytania do projektu tej uchwały? Jeżeli nie widzę, to przyjmujemy owe 
poprawki Z autopoprawkami głosujemy nad tą uchwałą. Kto jest za jej 
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przyjęciem? Dziękuję. Z autopoprawkami oczywiście. Kto jest jej przeciwny? 
Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie, z naniesionymi przez Panią Skarbnik poprawkami. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia zasad, sposobu  
i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski lub jednostkom jej podległym. 
 
Patrz uchwała Nr LV/67/2014 - załącznik nr 20 do protokołu.  
 
9) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pozycja dziewiąta w punkcie szóstym 
– w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług 
Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt był opiniowany przez dwie 
komisje: Komisji Budżetową i Samorządową i proszę o opinię komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Komisja Budżetowa, Panie 
Przewodniczący, wyraziła pozytywną opinie w stosunku do projektu tej 
uchwały..  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Komisja Samorządowa. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Przechodzimy po 
pozycji 910 w punkcie VI – zmieniająca uchwałę w sprawie. Proszę Państwa, 
mnie się wcale nie śpieszy, tylko, że jestem tak głęboko zafascynowany zmianą 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu, że zapomniałem poddać pod 
głosowanie. Kto jest wobec tego, czy Państwo Radni mają jakieś uwagi? 
Przepraszam najmocniej. Jeżeli nie, zatem proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 
uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – 
Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr LV/68/2014 - załącznik nr 21 do protokołu.  
 
10) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Państwo Radni mi wybaczą tą małą 
pomyłkę, ale może ona jest zasadnicza dla historii. Proszę Państwa, jesteśmy 
przy pozycji 10 – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2014.  Oczywiście, co na to Komisja 
Budżetowa. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Komisja Budżetowa wyraziła pozytywną opinię w stosunku do tego projektu 
uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
jakieś uwagi, zapytania? Jeżeli nie, proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest jej przeciwny? Nie widzę. Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 21 głosami. 
Czy Pan Radny się wstrzymał od głosu, aha, dziękuję bardzo. 
Radny Wł. Sajda – Ale w tym punkcie pisze „zmiana uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r., gdzie mamy tu 
podane - 2013 r. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – 2013 szczęśliwie minął, więc zapewne 
to jest błąd. Dziękuję Panu Radnemu za uwagę, ale głosuje za, czyli było 
głosowanie za, wszyscy przyjęli, rozumiem, że możemy spokojnie przejść do 
punktu 11. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r. 
 
Patrz uchwała Nr LV/69/2014 - załącznik nr 22  do protokołu.  
 
11) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Zmieniająca uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 
– 2023. Komisja Budżetowa wypowie się w tej kwestii.   
12) Przewodniczący Komisji Budżetu – H. Rożnowski – Projekt tej uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
jakieś uwagi, zapytania? Pytam formalnie, bo wiadomo, że to jest skutek 
poprzedniej uchwały. Proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? Dziękuję. Kto jest jej przeciwny? Nie widzę. Kto się wstrzymał? 
Także nie  widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 
– 2023. 
 
Patrz uchwała Nr LV/70/2014 - załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Proszę Państwa. Stanęliśmy, jesteśmy 
przy punkcie – informacji o realizacji zadań wynikających z realizacji zadań 
wynikających ze Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski w 2013 r. oraz oceną stopnia realizacji celów – zadań Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2013 r. Ja 
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proponuję w tym miejscu, jeżeli Państwo Radni wyrażą zgodę, przerwę, 
kwadrans, no tak, ale może będą pytania. Proszę Państwa, może zostawmy to po 
przerwie. Może ktoś o coś pytać, dlatego ja postanowiłem tą przerwę zrobić. 
Przerwa trwała od godz. 13.20 do godz. 13.40. 
 
 
Ad VI/Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2013 r. oraz 
ocena stopnia realizacji celów – zadań Strategii Zrównoważonego Rozwoju 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2013 r. (informacja stanowi załącznik  
nr 24 do protokołu): 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Wznawiam obrady. Przechodzimy do 
punktu VI – Informacja o realizacji zadań wynikających ze Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Informacja była 
przedmiotem obrad wszystkich komisji. Jeżeli Państwo Radni mają jeszcze 
jakieś uwagi, zapytania, jest na sali Pan Naczelnik Marek Nowak, który jest 
gotowy takich informacji udzielić, a jeżeli… Nie widzę, wobec tego 
przechodzimy do punktu następnego tj. odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
i oddaję głos Panu Prezydentowi. 
 
 
Ad VIII/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja tak 
pokrótce postaram się odnieść do tych interpelacji, oczywiście na wszystkie 
szczegółowo dostaniecie odpowiedź na piśmie. Jeżeli chodzi o Pana Radnego 
Moskalewicza – o troskę o pediatryczny, to myślę, ze skierujemy to do Powiatu 
i rzeczywiście jest to problem duży, problem społeczny, wszyscy się 
niepokoimy tym, co się dzieje. Program pomocy osobom zagrożonym eksmisją 
– ja znam mniej więcej założenia programu kieleckiego, również z Dąbrową 
Górniczą, ale – proszę Państwa – u nas się to może tak nie nazywa, ale my to 
wszystko robimy od wielu lat, to jeszcze Krzysiek Targowski, jak był  
w OTBS–ie odpracowywanie prowadził itd.., itd. Takie rzeczy robimy od wielu 
lat, do CIS – u przyjmujemy również tych, którzy chcą wyjść. Problem jest  
z tymi, którzy nie chcą i to jest proszę Państwa, bo wszędzie najlepszą metodą to 
jest „kij i marchewka”. Dzisiaj po prostu ustawodawca zabrał nam „kij”,  
a krótkowzroczne takie mówienie, że budowanie bloków – Szanowni Państwo – 
bloków nowych, to dzisiaj dojdziemy do paradoksu, a ja Państwu powiem  
w kilku zdaniach, na czym ten paradoks będzie polegał. Będziemy wydawać 
publiczne pieniądze – Panie Przewodniczący! Jakbym mógł prosić o wyciszenie 
mikrofonu, bo mam pogłos. Chociaż myślałam, że chociaż Przewodniczący 
mnie tutaj słucha. Jakby Pan mógł wyłączyć mikrofon, bo mam pogłos, mi 
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zbiera i wraca do mnie. Dziękuję serdecznie, będzie mi łatwiej mówić. Może 
dojść do paradoksu, jeżeli będziemy budować na dużą skalę mieszkania 
socjalne, dlatego, ze będziemy się zadłużać i eksmitowanych będziemy mieć  
z gorszych warunków do lepszych. Rozumiecie Państwo? Doprowadzi ktoś do 
zniszczenia lokalu komunalnego i my będziemy go musieli wybudować, 
przepraszam, wybudować mu lokal według standardów oczekiwanych dzisiaj.  
A co się w międzyczasie dzieje? W międzyczasie w spółdzielniach 
mieszkaniowych pustoszeją w różnych miejscach. Budując blok, ja jeszcze się 
nie spotkałem z miejscem, gdzie podchodzimy do budowy lokalu socjalnego  
i nie ma protestów. Mam naprawdę kilkanaście lat doświadczenia, pracuję  
w samorządzie, gdzie byśmy się nie przymierzali, zaraz  sąsiedzi nam próbują 
protestować. Dlatego my musimy, rozproszenia, działać, rozproszyć te 
mieszkania socjalne i stąd – myślę, że przyjdzie czas na refleksję ze strony 
spółdzielni mieszkaniowych i zaczniemy ten temat rozwiązywać, bo dzisiaj  
np. miałem już dogadane porozumienie ze spółdzielnia „Hutnik”, z którego się 
wycofali. Chciałem przejąć kilkanaście mieszkań i tam zrobić, wyremontować  
i porobić i to by było tu jedno mieszkanie, tam jedno mieszkanie itd. I w ten 
sposób nie mamy po prostu problemów socjologicznych tego typu, że będziemy 
mieć strefę biedy, od której najchętniej wszyscy by się odcięli, dlatego 
naprawdę nie możemy budować getta. Nigdy nie miałem nawet takiej myśli, 
mówiąc o barakach, tak zwanych, ale – Szanowni Państwo – dla niektórych 
musi być „bat”, bo mamy problem. Jeżeli policzycie sobie zadłużenie ludzi, 
którzy – ja widzę, jak jest z windykacją. Jeżeli ktoś przynosi w ciągu tygodnia, 
czy w ciągu 2 tygodni, jak już jest, ze tak powiem, tak, 30 tysięcy złotych ot tak, 
jeżeli się Zbyszek Wesołowski, Dyrektor Wesołowski może Wam powiedzieć, 
nie mogę zacytować, bo to nieprzyzwoite, jak się zwrócił mieszkaniec, ale 
postaram się bez jednego słowa: „Co mi teraz – i tutaj pejoratywne określenie – 
zrobisz, jak ja mieszkam w socjalnym”. Po prostu tak bezczelnie zwracają się 
ludzie do Dyrektora ZUM – u, bo wiedzą, ze jego możliwości są ograniczone  
i dlatego problem jest, ale tym problemem nie jest tylko brak, tylko brak woli 
współpracy. To jest największy problem. 
Radny Kunat – odnośnie składki, to jest temat załatwiony. Samsonowicza,  
TIR–y w Denkowie I tu mam, przed chwilą miałem, ze Wydział Infrastruktury 
Komunalnej Urzędu Miasta wystąpi do Starosty Powiatowego i Komisji 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w sprawie rozpatrzenia możliwości 
ograniczeń tonażu pojazdów przez Denków, pojazdów typu TIR. Jednocześnie 
informujemy, że z wprowadzeniem ograniczenia tonażu wiążę się  także 
możliwość nakładania mandatów na kierowców w związku z dowozem 
materiałów budowlanych, opałów przez mieszkańców osiedla etc., etc. 
Nadmieniamy, że dla wprowadzenia przedmiotowego ograniczenia niezbędne 
byłoby wprowadzeni ograniczeń m.in. na ul. Ostrowieckiej i Rudzkiej. Dalsze 
kroki będą podjęte po przeanalizowaniu w celu zmiany obecnego systemu 
organizacji ruchu. Musimy tak to zrobić mądrze, żeby ludzie później na nas nie 
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pomstowali, ze nie można tam czegoś dowieźć. Teraz – czy planowanie – to 
pytanie jest raczej nie do mnie odnośnie planowania sesji.  
Radny Sajda – jakie tereny nie są posprzątane. Ja Panu szczegółowo odpowiem 
do protokołu. Pismo – Wydział informuje, ze jak co roku, po zakończeniu Akcji 
Zima zostało uruchomione zamiatanie wszystkich ulic gminnych 
okrawężnikowanych. Zamiatanie zakończono 7 kwietnia. Zamiecione zostało 
ok. 77 km jezdni okrawężnikowanych na drogach gminnych na kwotę 77.056 zł. 
Na zamiatanie letnie dróg gminnych podpisana jest umowa z firmą VEOLIA 
Usługi dla środowiska z Kielc. Na ten cel gmina posiada środki w kwocie  
50 tys. Ulice podzielone są na 2 kolejności: pierwsza kolejność długości  
47.400 mb – zamiatanie jezdni prowadzone będzie według zakresu wskazanego 
przez zamawiającego na piśmie, nie częściej niż raz w tygodniu. Druga 
kolejność 30.720 mb – zamiatanie jezdni prowadzone będzie według zakresu 
wskazanego przez zamawiającego na piśmie, nie częściej niż 1 raz w miesiącu. 
Firma ta również w ubiegłym roku zamiatała ulice gminne. Zamiatanie 
chodników po akcji zima, jak również w okresie letnim leży w gestii Zakładu 
Usług Miejskich. Oczyszczanie chodników odbywa się na bieżąco. ZUM ma na 
utrzymaniu 190 tys. m2 chodników. Zarządzenie z Zakładem Usług Miejskim 
wpisane jest do 30 czerwca 2014 roku na kwotę 150 tys. Wydział informuje 
również, że na bieżąco dokonywane są przeglądy dróg gminnych. Po 
stwierdzeniu przez inspektorów ubytków i nierówności, które zagrażają 
bezpieczeństwu ruchu pieszych i pojazdów są podejmowane czynności 
związane z ich usunięciem w ramach remontów cząstkowych elementów pasa 
drogowego. Równocześnie nadmieniamy, że ubytki występujące w okresie 
zimowym zostały uzupełnione. Wydział informuje, że – ja co roku, po 
zakończeniu akcji zima – dokonuje się przeglądu kanalizacji deszczowej  
w drogach gminnych. Wpusty  zanieczyszczone zgłaszane są do oczyszczenia 
przez Zakład Usług Miejskich,  w ramach obowiązującego Zarządzenia 
Prezydenta Miasta, natomiast w rejonie os. Hutnicze i Częstocice znacznie 
wzrosła ilość kradzieży rusztów żeliwnych, spustów kanalizacji deszczowej  
tzw. burzówki. Pomimo zgłoszenia do Policji kradzieże nadal występują, co 
powoduje znaczne zagrożenie dla pieszych i pojazdów. 
Jeżeli chodzi o temat MPK, ja może przejdę tylko do tego, że do czasu 
zatrudnienia Pani Prezes Magdaleny Kołeczek w MPK, Zarząd był dwuosobowy 
tj. Prezes Zarządu – Pan Janusz Tomasik i Wiceprezes Zarządu – Pan Jarosław 
Dębicki, ponadto na stanowisku głównego księgowego zatrudniona była Pani 
Marianna Bednarska z wynagrodzeniem porównywalnym z kwotami 
wynagrodzeń zarządu. W momencie powołania Pani Magdaleny Kołeczek, 
ustanowiono w spółce jednoosobowy zarząd, co wpłynęło na obniżenie kosztów 
zarządu. Z dniem 1 lutego 2012 na członka zarządu została powołana Pani 
Maria Bednarska, co miało na celu ustalenie dla niej szerszego zakresu 
odpowiedzialności, dostosowanego do potrzeb związanych z organizacją pracy 
w spółce. Z uwagi na jawność oświadczeń majątkowych, można bez problemów 
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porównać wynagrodzenie Pani Bednarskiej za rok 2013 i Pani Kołeczek za ten 
okres. W okresie pracy Pani Kołeczek wynik finansowy spółki za rok 2011 oraz 
za 2012 był dodatki, stąd też uważam, że trzeba uważać na to, co się mówi.  
Za wszelkie działanie restrukturyzacyjne odpowiada zarząd spółki – w chwili 
obecnej w osobie Pani Marii Bednarskiej. Prezes Zarządu organizuje pracę  
w spółce, wyznacza zadania poszczególnym pracownikom, w tym  
m.in. dyrektorowi do spraw technicznych – Panu Stanisławowi Choince. Pan 
Stanisław Choinka nie jest członkiem zarządu spółki, jest pracownikiem Pani 
Bednarskiej, którego obowiązuje taka sama umowa. Ale Pan sobie przeanalizuje 
Pana słowa z protokołu i Panu mówię, ja mówię dla tych, którzy nie wiedzą, 
może są tacy na tej sali, dlatego jednoosobowo przed Radą Nadzorczą 
odpowiada Pani Prezes Marianna Bednarska za to, co się w spółce dzieje, 
również za to, ze korespondencja kierowana przez Prezydenta Miasta na ręce 
Pani Marianny Bednarskiej jest jawna, czyli korespondencja spółki, która działa 
na rynku konkurencyjnym jest znana i czytana osobom trzecim, których tu na 
dole nie ma, bo według tego pisma miała go otrzymać adresat – Pani Marianna 
Bednarska i a/a u mnie w dokumentach wyciągnięta przed chwilą.  
A korespondencja, do której Pan również musiał mieć dostęp, bo Pan 
powoływał się na te zapisy, jest takie zdanie, o którym Pan mówił: „Proszę  
o przesyłanie informacji o sytuacji ekonomicznej przedsiębiorstwa bez 
wystąpień o rekompensowanie strat”, ale to jest fragment dużego pisma, gdzie 
się pisze, że: „W nawiązaniu do pisma Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Komunikacji Sp. z o.o. w Ostrowcu Świętokrzyskim, znak: PZ/2014/04/80  
z dnia 11 kwietnia i innych pism w sprawie rekompensowania strat z tytułu 
nierentownej komunikacji informuję, że w budżecie br. nie ma środków na ten 
cel. Ponadto informuję,  że z analizy rekompensowania strat dla MPK Sp. z o. o. 
z tytułu stosowania ulg przysługujących pasażerom wynika, ze może zabraknąć 
środków w budżecie na wypłacanie należności za drugą dekadę grudnia br. Brak 
jest możliwości zwiększenia środków na transport publiczny w gminie. 
Koniecznym staje się dokonanie gruntownych zmian w zakresie sieci 
komunikacyjnej i świadczenia usługi publicznego transportu zbiorowego na 
terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez MPK Sp. z o.o. od 1 września 
2014 roku, zgodnie z przedstawioną propozycją przez MPK Sp. z o.o. i podjętą 
uchwałą intencyjną Nr LIII/30/2014 z dnia 18 marca 2014 r. Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego. Koniecznym staje się całkowite wyłączenie spraw 
dot. transportu zbiorowego poza teren gminy z umowy Nr UM/691-
W/UB/224/WGK/19/2009 z dnia 1 lipca 2009 r., której przedmiotem jest 
określenie warunków i zasad realizacji przez MPK usług komunikacji miejskiej 
na terenie gminy oraz zasad, warunków i wysokości rekompensowania MPK 
strat wynikających ze świadczenia usług publicznych – wykonywania usług 
komunikacji miejskiej na terenie gminy. Dlatego proszę o podanie 
przedstawicieli MPK Sp. z o.o. Gminy Ostrowiec do zespołu przygotowującego 
zmiany do umowy na świadczenie usługi publicznego transportu zbiorowego na 
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teren Gminy Ostrowiec Świętokrzyski od 1 września 2014 r., gdyż publiczny 
transport zbiorowy pozamiejski nie dotyczy kompetencji Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski.” I w tym momencie następuje jedno magiczne zdanie, które Pan 
przytoczył: „Proszę o przysyłanie informacji o sytuacji ekonomicznej 
przedsiębiorstwa bez wystąpień  o rekompensowanie strat. Proszę o podjęcie 
pilnych działań przystosowania przedsiębiorstwa do realizacji zadań usługi 
publicznego transportu zbiorowego od 1 września br. na zasadach określonych 
w w/w uchwale Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.” Podpisano: 
Prezydent Miasta Jarosław Wilczyński.  Szanowni Państwo! Jak się coś  
z kontekstu wyjmie i naopowiada wokół tego różnych historii, to wychodzi, że 
jest dramat jakiś, coś się dzieje. Szanowni Państwo! Ja walczę o interes 
podatników. Ja tu piszę do Pani Prezes, żebyśmy nie płacili za mieszkańców  
Gminy Bodzechów, Ćmielów, Waśniów i Bałtów, tylko żebyśmy płacili za 
swoich mieszkańców. Ja tu piszę do Pani Prezes, żeby mi nie pisała 
beznadziejnych pism, wołając o pieniądze, których nie mam i Wy nie macie, bo 
cudów nie ma, nie ma ich skąd wziąć, tylko się wzięła za robotę, bo za to bierze 
pieniądze w wysokości podobnej, jak poprzednia Pani Prezes i zaczęła 
restrukturyzować przedsiębiorstwo, bo nie mam proszę Państwa ochoty być 
grabarzem firmy w jej 60 – lecie. Ja mówię o ekonomii, a nie o wyborach. To są 
poważne sprawy. My naprawdę ratujemy to przedsiębiorstwo i jeżeli nie zaczną, 
nie zrozumieją tego różne czynniki, to przedsiębiorstwo przestanie istnieć i nie 
tylko Choinka straci pracę, ale 160 innych osób, które gorzej sobie w życiu 
będzie radzić niż on. I to jest problem. Dlatego ja nie widzę – Szanowni 
Państwo – nic złego. Ja po prostu wykonuję to, co wynika z uchwały Rady 
Miast, którą większość Radnych przegłosowała. 
Hala przy ul. Świętokrzyskiej – szanowni Państwo! Tam padło  jedno zdanie, 
które mnie bardzo niepokoi – dlaczego nie jestem kontynuatorem polityki 
Prezydenta Szostaka? Bo mi się nie podobała ta polityka. Jeżeli chodzi o halę, to 
– właśnie – to Panu teraz odpowiem – hala koszt 42 mln zł z trybuną  
i parkingiem podziemny to był koszt szacowany przed przystąpieniem do 
projektowania, czyli ja wychodzę i dzisiaj mówię Państwu i to są, na wszystko 
mam protokoły Rady Miasta, tu było to mówione, na tej sali. To miało 
kosztować, ten koszt miał kosztować 42 mln zł. Po wykonaniu projektu 
kosztorys inwestorski opiewał na pełny zakres, czyli na 70 mln zł. Dlatego 
podjęto decyzję o ograniczeniu zakresu tzn. zrezygnowano a parkingu 
podziemnego i trybun na budynku i co dalej? Krótka lekcja historii. Dalej było 
tak, że ja tutaj byłem bombardowany, już chyba nie pamiętam przez którą 
stronę. Przez Platformę Obywatelską chyba wtedy tak, że jak mi wyszedł 
pierwszy przetarg 70 mln, ja praktycznie tylko TOS mnie poparł wtedy, tak, tak 
było. Już nie pamiętam, jaki był układ sił, ale zrozumieliście, że możemy sobie 
odpuścić, bo nas nie stać jest na 70 mln i nigdy nie było stać na 70 mln na halę, 
na trybuny, gdzie dzisiaj na 10 tys. – 900 osób nie przychodzi i unieważniłem 
ten przetarg. Później był drugi przetarg, na którym, bez żadnych większych 
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zabiegów, tylko przeszliśmy tą falę taką, zarobiliśmy parę milionów złotych, 
nawet mi nikt „dziękuję” nie powiedział, ani „przepraszam”, za te wszystkie 
cięgi, które w międzyczasie tak zwanym odebrałem. 
Jeżeli chodzi o budynek MOMP, Pan powiedział, że jest tragiczny, windy nie 
działają, sufity zamakają, okna założone cieńsze niż w przetargu. Jeżeli tak, 
powiem Panu tak – budynek MOMP jest w okresie gwarancyjnym. Proszę 
wszystkie swoje podejrzenia kierować do gospodarza, do ZUM – u, bo oni 
odpowiadają dzisiaj za to, żeby wspólnie z WIK – iem te przeglądy gwarancyjne 
zrobić. Ja  jestem w sporze sądowym z firmą, która była wykonawcą tego 
obiektu i na ten temat więcej się nie będę wypowiadał, bo mam, że tak powiem, 
nie chcę. Jestem w sporze sądowym z tą firmą i – dalej – gdzieś mi kartka 
zginęła.  
Pani Barbara Cudzik – jeżeli chodzi o to, to ja nie widzę przeszkód, jest to 
bardzo ważny temat. Ja uważam, że – to też, jak to mówił geniusz – postaram 
się coś powiedzieć na ten temat, co jest bardzo istotne. Uważam, że tak – u nas 
system jest niezły bo mamy prywatne podmioty, które są dużo tańsze  
w utrzymaniu i nie tak roszczeniowe jak podmioty publiczne, o czym mówiłem 
parę zdań temu. I co możemy, jak możemy to udoskonalić? Powinniśmy 
bardziej otworzyć ten rynek i nad tym można popracować. Bo powiem tak – 
dzisiaj, dopóki był jeden podmiot, było ok. Mamy dzisiaj dwa podmioty na 
rynku i jeden patrzy już, że tak powiem „z wilka” na drugiego, o „z krokodyla” 
na drugiego. Dzisiaj po prostu tak, ja bym był za tym, żeby rozpowszechniać 
wiedzę o tym, że są inne formy opieki nad dziećmi i żeby tych podmiotów było 
jak najwięcej, ale żeby nie obciążyć za bardzo budżetu Gminy Ostrowiec, bo 
dzisiaj – dlatego mówię – ja się po prostu tak, dla mnie jest to temat, który 
wiem, że musimy coś zmienić. On jest  nieźle zorganizowany, dlatego nie 
występujemy jako gmina o środki zewnętrzne, żeby budować całą tą 
infrastrukturę przedszkola, przepraszam, żłobki, bo to do niczego dobrego by 
nie doprowadziło. Ja jestem zdania, że tak, można nad tym siąść, nowe formy 
są, ludzie o tym dokładnie nie wiedzą. 
Odnośnie skwerku – sprawdzimy to, sprawdziliśmy i jest ładnie.  
Wiceprezydent Miasta – P. Górniak – Mam informację od Dyrektora, ze jest 
ładnie. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Radny Mrugała – wycieczki integracyjne. 
Powiem tak – ja się do tego nie mogę na dzień dzisiejszy odnieść, dlatego, że 
Komisja Rewizyjna to badała, ja jeszcze nie mam tych materiałów z Komisji 
Rewizyjnej, jakie są do mnie wnioski jako do Prezydenta po kontrolach. Jak 
przeczytam protokół, ja się do tego odniosę, dobrze? 
Radny Kaszuba mówi o MWiK. Co mogę powiedzieć, jakie było moje odczucie 
po artykule – to, że jak przeczytam na 2 tygodnie, jak będzie wywiad z moim 
konserwatorem, to się okaże, że on więcej dla miasta zrobił ode mnie. To 
powiem w jednym zdaniu, tak osobiście. A jeżeli chodzi o załatwianie 
pieniędzy, to nie jest tak, trzeba się najeździć, dlatego, że przy tym projekcie  
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z Górczyńskim jeździliśmy do ministerstwa i zmieniliśmy prawo, znaczy 
posłowie zmienili prawo, doszło do zmiany, poprawka mała, inaczej zaczęto 
patrzyć na pewne sprawy. Dlatego, ze w Ministerstwie Środowiska i Rozwoju 
spotkaliśmy się z dwoma przedstawicielami dwóch ministerstw. Było rozbieżne 
zdanie na temat, jak kwalifikować pewne rzeczy. U nas mieliśmy 100% 
pozwolenia na budowę na tzw. liniowe inwestycje, czyli na wszystkie rury, 
które najwięcej jest problemy, a mieliśmy metodą „zaprojektuj i wybuduj” 
oczyszczalnię ścieków, modernizację oczyszczalni i oni nam procentowo co do 
wartości coś tam próbowali powiedzieć, że „no dobrze, ale nie macie na te 70 
milionów”,  na 70 milionów, oczyszczalnia, z 50% to była oczyszczalnia gdzieś, 
nie pamiętam dokładnie tego i przez to nasz wniosek mógł nie przejść.  
I mieliśmy spotkanie, gdzie brał udział i Poseł Pacelt, pamiętam kiedyś  
i Stanisław Głowacki – Wiceminister Środowiska i wtedy dopiero zajarzyli, że 
oni zrobili błąd, bo jest coś takiego, jak metoda „zaprojektuj i wybuduj”, 
dopuszczalna i to zostało zmienione w przepisach prawa. Z tym projektem było 
różnie, to sami wiecie, że mieliśmy go na liście indykatywnej, później 
„wyleciał” z listy indykatywnej, ja wnioski podpisywałem z różnymi 
politykami, znaczy wnioski, umowy i jak w huśtawce. 
Czy jest efekt ekologiczny zagrożony? On cały czas w jakiś sposób jest 
zagrożony bo ten efekt trzeba osiągnąć. Tylko zagrożenie nie wynika z jakichś 
zmian czegokolwiek, bo według danych, tak. 
Czy pierwszy wniosek był nierealny? Nieprawda, był realny. Zgodnie  
ze złożonym wnioskiem należy przyłączyć do sieci kanalizacyjnej 3521 
mieszkańców i tyle do dzisiaj jest. Tak jak było na początku, tak jest teraz. 
Czy potem było to aktualizowane? Nie było aktualizacji w zakresie planowanej 
do podłączenia ilości mieszkańców, tylko były przykanaliki „dorzucone” do 
tego. Wniosek pierwotny dotyczył sieci głównych, stąd cały czas się na tym 
opierał. Projekty były przygotowywane pierwotnie w 2004 roku. To trzeba 
troszkę wziąć poprawkę, że pierwsze prace, ten projekt to był realizowane  
z 10 lat, dziesięciolecie chyba jest przystąpienia do tego projektu. Mnie się 
pewne daty zacierają, szanowni państwo, ale pamiętam, że u mnie w gabinecie 
jako wiceprezydenta nad tymi projektami siedzieliśmy i tam było też, cuda się 
działy, ktoś przerywał, zrywał umowę, jakieś tam rzeczy, nie pamiętam tego 
wszystkiego, ale zaprojektowanie tego wszystkiego to też było naprawdę bardzo 
dużo. Dlaczego może być to nierealne? Dlatego, że mamy w międzyczasie duży 
spadek liczby ludności, pozostawione pewne domy, które – nawet, jak ktoś tam 
mieszka, to się nie przyznaje, ze tam mieszka, mówi, że nie ma własności, czyli 
nie mamy się kogo spytać, żeby ktoś nas wpuścił na podwórko. Dzisiaj 
podjęliście Państwo bardzo ważną decyzję dla tego wniosku, która jest 
kluczowa. Zmiana była, poprawka w budżecie, na mocy której będziemy mogli 
podłączyć budynki przy ul. Siennieńskiej i przy ul. Rzeczki i wpisać tych 
mieszkańców do osiągnięcia celu ekologicznego. I nawet nie wiem, jakby ktoś 
mnie nie lubił, to myślę, że nie lubi tak swojego miasta, żeby życzyć, żeby ten 
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efekt ekologiczny był nie osiągnięty, bo nie osiągnięcie efektu ekologicznego 
przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski byłoby to równoznaczne ze zwrotem  
60 mln zł wraz z odsetkami. Ale – proszę Państwa – naprawdę trzeba się 
uśmiechać, jest długi weekend przed nami. Ten efekt ekologiczny będzie 
osiągnięty, dlatego muszę podejmować decyzje nie popularne dla 
poszczególnych mieszkańców i te ostrzeżenia i te wyprawy Straży Miejskiej na 
podwórka, to czasami straszenie, to jest po to, żebyśmy wszyscy nie ucierpieli 
przez różnego rodzaju mieszkańców. To nie jest to, że ci ludzie nie mają 
pieniędzy, bo Państwo pamiętacie z dokumentów z poprzedniej sesji, jak był 
program przedstawiany inwestycyjny wodociągów, że my jesteśmy w stanie 
każdemu bez grosza przyłącze zbudować. Mamy specjalną taryfę zrobioną, do 
której tylko 10 zł miesięcznie ktoś dopłaca za to, że mu przyłącze zrobią. No to 
co ja mogę jeszcze dla tych mieszkańców zrobić. Powiem tak – myśleliśmy, jak 
macie jakieś lepsze pomysły, ja już nic lepszego nie mogę wymyślić, oprócz 
tego, że oprócz znowu „marchewki” musi być „kij”. Mamy jeszcze rok na 
osiągnięcie celu ekologicznego – do jesieni 2015 roku, spokojnie zdążymy ze 
wszystkim. 
Radny Rożnowski pyta o oznakowanie ścieżek rowerowych, no na pewno 
chyba, na pewno jest to realne, że jak będą przebudowywane drogi 
wojewódzkie, bo to ciąg dróg wojewódzkich, aha, to ja przekażę to,  
a przepraszam, rozumiem teraz.  
Jeżeli chodzi, zaraz, Karta Dużej Rodziny to odpowie Pan Górniak. 
Przebrno – były trzy przetargi, ja tylko powiem, przytoczę fakty. Pierwszy 
przetarg ustny nieograniczony odbył się 15 lipca 2013 roku, cena wywoławcza 
340 tys., drugi przetarg ustny nieograniczony  odbył się 18 września 2013 roku, 
cena wywoławcza 175 tys. – brak zainteresowanych. Trzecia procedura –  
w trybie rokowań – 13 stycznia 2014 r., cena wywoławcza obniżona do 139 tys. 
zł – brak zainteresowanych. W międzyczasie musimy brać pod uwagę fizycznej 
likwidacji ośrodka, ze względu na nie dopuszczenie przez służby Straży 
Pożarnej do użytku. 
Teraz dalej – Młodzieżowa Rada Miasta to jest, miałem. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Za chwileczkę ogłosimy. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Aha, Pan Przewodniczący. No i no 
comments co do Pana ze stowarzyszenia, którego nazwy nie pamiętam, nie daj 
Boże, „Nasz Ostrowiec”, tak?  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – „Nasz Ostrowiec”. Wszystko, Panie 
Prezydencie, tak?  
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Szanowni Państwo! Oprócz tego, ze było 
tam pomówienie, ja bym prosił również Komisję Rewizyjną, jestem otwarty na 
to, żeby ktoś głupot nie opowiadał, nikogo, żadnych mediów nie opłacam, 
nikogo nie kupiłem, żadnym mediom nie płaciłem za tok, żeby puszczali, czy 
nie puszczali informacje, zresztą każdy, kto śledzi gazety, widzi, że pod tym 
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względem nie może mi nic zarzucić. Możecie sprawdzić. Również, jak się 
powołujecie na mojego poprzednika, to też możecie sprawdzić jego. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję, Panie Prezydencie.  
Wiceprezydent Miasta – P. Górniak – Jeszcze jedną sprawę, jeżeli mogę 
odpowiedzieć Panu Radnemu Dudzie. Pan Radny przypomniał, rzeczywiście na 
sesji lutowej takie dwie interpelacje zostały zgłoszone. Ja zorganizowałem takie 
spotkanie 18 marca, Panowie przyjęli moje zaproszenie. Prosiliśmy  
o wydelegowanie przedstawicieli każdego klubu, było nas czterech, jedynie na 
tym konkretnym spotkaniu nie był reprezentowany przedstawiciel Państwa  
z Sojuszu Lewicy Demokratycznej, gdyż nie mógł wtedy na to spotkanie 
dojechać i wtedy rzeczywiście analizowaliśmy, analizowaliśmy te wszystkie 
propozycje. Ja mówiłem o tym, że je przejrzymy, przeanalizujemy nie tylko pod 
względem prawnym, ale również pod względem możliwości, które gmina 
posiada i tak się rzeczywiście dzieje. Ja Państwu – bo Pan mówi o tym, że tam 
było 6 pomysłów ze strony radnych rzeczywiście, natomiast my mamy też swoje 
pomysły, które być może nam się uda zrealizować i ja planuję takie spotkanie 
wszystkich przedstawicieli na przyszły tydzień, gdzie Państwa poinformuję  
o tym, co jest możliwe, co nie jest możliwe i przedstawimy swoje propozycje po 
to, żeby być może, tak jak obiecywaliśmy sobie, być może jeszcze przed 
wakacjami udało się taką uchwałę przyjąć. Czyli wstępnie umawiamy się, 
wstępnie umawiamy się w przyszłym tygodniu na takie spotkanie. 
Przypominam, że Sojusz Lewicy Demokratycznej wyznaczył Pana Radnego 
Sulika, który wtedy nie mógł być obecny, więc gdyby mógł być obecny,  
to wtedy ponawiam zaproszenie i wtedy o wszystkich szczegółach 
porozmawiamy na spotkaniu. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pani Prezydencie, został nam jeszcze 
jeden punkt, odpowiedzi na zapytania dotyczące sprawozdania z prac 
Prezydenta Miasta.  
 
 
Ad IX/Zapytania dotyczące sprawozdania z prac Prezydenta Miasta: 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Było pytanie Pana Radnego 
Rożnowskiego i bardzo bym prosił. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – W tym punkcie to tak. Były trzy chyba 
sprawy poruszone. Pierwsza sprawa to była w zakresie przygotowywania 
analizy. Robimy analizę odnośnie prywatyzacji MPRD ze strony samych 
pracowników, takie zainteresowanie jest, dlatego, ze sami pracownicy widzą, co 
się dzieje na rynku. Trwa praca, jest powołana komisja, Dagmara Majdak jest 
przewodniczącą i pracownicy Zespołu Nadzoru pracują nad tymi wszystkimi 
papierami. Teraz mamy tak – realizację prac polegających na utrzymaniu zieleni 
na terenie wzgórza kościoła – harmonogram. To jest koszenie powierzchni 
trawiastych skarpy, grabienie, nawożenie, w zamian za to wykorzystujemy 
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wizerunek, chociażby dzisiaj na różnego rodzaju publikacjach, w ten sposób to 
robimy od wielu lat. To wszystko będzie kosztować 12 tys. zł przez cały rok.  
I jeszcze było odnośnie wymiennikowni na Ogrodach – remontujemy tą 
wymiennikownię, robi to ZUM, koszt ok. 28,5 tys. zł takiego remontu, że trochę 
wizerunek również poprawi tam. Powiem tak – to tajemnica poliszynela, nie 
mogę dla kogoś tego robić, ale tam prawdopodobnie zamieszka SARON, 
zastanawiam się, czy im dać. Szanowni Państwo! To była jedyna możliwość, 
żeby pomóc tej organizacji ze znalezieniem lokum, a uważam, że SARON się 
dobrze zapisywał w historii naszego miasta. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panie Prezydencie. 
Jeszcze chwileczkę, momencik, jeszcze na jedno pytanie odpowie Pan 
Wiceprzewodniczący Waldemar Kacuga – dotyczące Młodzieżowej Rady. 
Wiceprzewodniczący RM – W. Kacuga – Panie Przewodniczący! Panowie 
Prezydenci! Szanowni Państwo! Młodzieżowa Rada Miasta, ilość posiedzeń – 4: 
2011 rok – 1 posiedzenie (20 października), 
2012 – 3 posiedzenia (3 stycznia, 13 kwietnia i 23 października), 
2013 rok – 0 posiedzeń, 
2014 – również 0 posiedzeń.  
Ilość uchwał – 11: 
2011 rok – 4 uchwały: 
1) w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta; 
2) w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Młodzieżowej Rady Miasta; 
3) w sprawie wyboru Skarbnika Młodzieżowej Rady Miasta; 
4) w sprawie wyboru Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta; 
2012 – 7 uchwał: 
1) w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej i jej członków; 
2) w sprawie powołania stałych komisji Młodzieżowej Rady Miasta; 
3) w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Młodzieżowej Rady Miasta; 
4) w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej Młodzieżowej Rady Miasta; 
5) w sprawie włączenia się w realizację obchodów Roku Jana Rybkowskiego; 
6) w sprawie udziału Młodzieżowej Rady Miasta w organizacji  

IV Ostrowieckich Spotkań Szantowych; 
7) w sprawie udziału Młodzieżowej Rady Miasta w organizacji European Song 

Festival VOX 
2013 rok – 0 uchwał, jak również 2014. 
W tym czasie działały 3 komisje: Rewizyjna, Kultury i Sportu i Społeczno – 
Charytatywna. Tyle na temat działalności Młodzieżowej Rady Miasta. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Teraz otwieram punkt 
X – Sprawy różne.  
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Ad. X/Sprawy różne: 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Bardzo proszę, Pan Radny Sajda, potem 
Pan Radny Kunat i Pan Radny Rożnowski. Bardzo proszę w tej kolejności 
zabierać głos. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Na wstępie to pani Pastuszkowa zwróciła się do mnie, żeby podziękować panom 
prezydentom za przychylne ustosunkowanie się do tego lokalu, który tam w tej 
wymiennikowni panowie prezydenci, wszyscy my, kiedyś też wieku sędziwego 
się doczeka, żeby miało miejsce gdzie iść i z rehabilitacji skorzystać. I panie 
prezydencie, odpowiedzi pana na moje interpelacje, to chciałem, żeby pan na 
temat MPK i hali, żeby mi pan to dał na piśmie, odpowiedzi. I panie 
prezydencie, odnośnie to, co pan mówił, że sprzątanie wszystko ładnie, pięknie 
– ja już nie będę zwracał, jeżdżąc, jeżdżę i teraz odniosę się, co pan mówił, że 
służby pana robią. Pierwsze to posesja, to nie posesja, tylko teren przy  
ul. Świętokrzyskiej – to jest gminy, nieuporządkowane. Piękna sprawa, oddany 
plac, chodzi mi, przy MOMP-ie, nauki jazdy, piękna sprawa. Dalej od Brody to 
widać pięknie, jak ten teren wygląda, działki podległe są miastu. Druga sprawa 
ulica Parkowa, mówiłem w zeszłej kadencji, w tej kadencji – jak wygląda tam 
dojście po jednej stronie i drugiej, jakie są chaszcze, panie prezydencie? 
Następna sprawa, jak sprawdzane są, że ubytki, studzienki są porobione, a na 
ulicy Jasnej, niedaleko, po stronie przedszkola, studzienka burzowa jest 
zapadnięta tak, że niedługo wejdzie całkiem na dno tej studzienki, panie 
prezydencie.  
I następna sprawa, hala, panie prezydencie, te pęknięcia, co pan mówił, to nikt 
nie chce tego robić, bo zrobili, dalej pęka tam, gdzie są pokoje hotelowe. Ja tam 
byłem. To jest powiem panu szczerze, nie chce nawet zdjęć pokazywać. Druga 
sprawa – dzisiaj skończyli te cegiełki, to na wiosnę odleci wszystko, odleci 
wszystko. Teraz powiem szczerze, gdzie są oświetlenia w trakcie, gdzie jest 
kostka położona w ziemi. To jest, panie prezydencie, jak już wykonawca mówi, 
że jest źle zrobione, bo nie zostało odwodnienie tylko woda wpada do tych lamp 
i się gromadzi. Już są te okrągłe, to już są te kostki pozapadane, są dziury, panie 
prezydencie.  
I następna sprawa, dalej nie jest rozwiązany temat klimatyzacji, przecież ci 
ludzie na Zgoda nie mogą wytrzymać. No nie jest. Ja chciałem tyle. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, pan 
radny Edward Kunat zabiera głos, bardzo proszę.  
 
Radny J.E.Kunat – Panie Przewodniczący! W odpowiedzi na interpelację – do 
tego punktu chciałem się odnieść – pan prezydent wyraźnie powiedział, że jeżeli 
chodzi o ustalanie terminu sesji, to jest to w gestii pana przewodniczącego, 
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prawda? Ja bym chciał usłyszeć też od pana właśnie odpowiedź na tę moją 
interpelację.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – tradycyjnie zawsze sesja Rady Miasta 
odbywa się o godz. 12.00, zawsze. Tak, że odpowiedzialność za to, że jest 
równolegle, to nie jest sprawa należąca do mnie, bo każdy robi według własnego 
uznania i kierunku. Tak, że tutaj myśmy nie zmienili ani godziny, ani terminu, 
tutaj nie widzę, żeby to miało jakieś przełożenie na nasze decyzje w tej sprawie. 
Pan radny Rożnowski chce zabrać głos.  
 
Radny J. E. Kunat – jeszcze jedno zdanie. Panie Przewodniczący! Tyle się 
mówiło przy różnych okazjach o dobrej współpracy pomiędzy gminą  
a powiatem, uważam, że ona rzeczywiście jest niezła, mogłaby być jeszcze 
lepsza, ale nie można tego samego dnia i o tej godzinie ustalać sesji tu i tu. Bo 
przecież to, co ja tam powiedziałem o tym, że wyborcy chcieliby uczestniczyć  
w tym życiu, tego Ostrowca, a jak mogą uczestniczyć, jak jest problem taki, że 
jednego dnia, o tej samej godzinie i w powiecie, i w mieście jest sesja.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – w tej kwestii, to po prostu nie do mnie 
adres jest, bardzo przepraszam, najmocniej, ale stały termin – ja powtórzę 
jeszcze raz – że zawsze jest o godzinie 12.00 sesja. Natomiast, czy mamy 
uzgadniać z powiatem terminy sesji? Nie wiem, to jest sprawa powiatu, kiedy 
ustalą godzinę sesji. Tak, że w tym wypadku proszę do mnie pretensji nie mieć. 
Bardzo proszę, pan Henryk Rożnowski. 
 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Ja chciałem zwrócić uwagę na 
jedną rzecz, przy tym punkcie z prac Prezydenta Miasta odnośnie tego wzgórza 
kościelnego, chciałem zwrócić uwagę na to, aby przy uporządkowaniu, 
utrzymaniu w dobrym stanie tego, zwrócić uwagę na tę palisadę, która po części 
spadła, a następna ma okazję spaść. Tak, że przy renowacji tego, żeby to usunąć, 
albo nowe zrobić, bo w tej chwili to grozi, że zsunie się i komuś tam na głowę 
spadnie. Dziękuję.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – ja mam jeszcze do państwa komunikat 
w imieniu… Bardzo proszę, może pan prezydent mnie wyręczy, bo chyba o tym 
samym myślimy. 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Jak można, to tak: 
panu radnemu Sajdzie odpowiem, że pana niektóre uwagi są słuszne. Dzisiaj 
mamy taki rynek, że różni są ludzie w nadzorze i my później się wozimy  
z panem Zdzisławem po sądach, gdzieś dochodzić. Póki mamy coś w okresie 
gwarancyjnym, trzeba na wszystko zwracać uwagę. Bo to jest bardzo ważne, ale 
od tego mamy tyle różnego rodzaju służb, że ja nawet po pewnych pokojach 
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hotelowych się nie wożę, żonaty jestem od 20 lat… Radny jest wolny… 
Szanowni Państwo! Powiem tak, że na to trzeba zwracać uwagę, pokazywać, 
będziemy starali się wszystko usuwać. Ja powiem tak: ja wybudowałem dom, 
nie wrogowi, tylko sobie i też mi pęka. Taka uroda jest przy budowie. Proszę 
być spokojnym, każdy, kto budował dom, przez te najbliższe pierwsze 7 lat 
patrzy jak za jego pieniądze, tu ryska, tam pęknięcie, taka jest uroda tego 
wszystkiego. A że są niedoróby, to powiem panu tak: mnie bardzo zaniepokoiły 
te pana tematy z tymi oknami. Ja się spotkałem się z nieuczciwym nadzorem 
budowlanym, jeżeliby coś takiego było, to ja to sprawdzę, a jeżeli tak będzie, to 
skieruję sprawę do prokuratury, bo to nie ma innego wyjścia, tylko jest 
przestępstwo. Bo ja nie mam innego wyjścia w takiej sytuacji, bo to by było 
oszustwo na dużą skalę. A nie chodziłem z centymetrem bynajmniej ja i nie 
mierzyłem, czy to jest pięcio, czy trzykomorowe, czy siedmiokomorowe – bo aż 
taki dobry w tym to nie jestem.  
Teraz dalej mieliśmy pana, co do tych uwag, pan radny Kunat. Co mogę 
powiedzieć – ja bym prosił pana przewodniczącego, żeby pan z nami 
konsultował termin rady, ze mną, żebyśmy mogli wspólnie obradować, bo nie 
wszyscy prezydenci przychodzą na radę, a ja z Waszego zaproszenia jestem 
zawsze zadowolony i lubię uczestniczyć w tych spotkaniach, zawsze się czegoś 
nowego dowiem. I wolałbym, żeby pan to kontynuował to porozumienie ze 
mną, niż ze starostą.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Panie Prezydencie! Gwoli ścisłości, to 
zazwyczaj ustalamy razem. Uważam, że nie zaszła z naszej strony jakaś… 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – dlatego jeśli ktoś apeluje, żeby to ze starostą 
ustalać, to ja bym prosił z prezydentem. A powiem tak: chciałem zaprosić 
wszystkich serdecznie w swoim imieniu, w imieniu Pana Przewodniczącego –  
3 maja, godz. 10.30, uroczysta Msza Święta, 11.30 – przejście pocztów 
sztandarowych pod Pomnik Pomordowanych na Rynku, odegranie hymnu, 
złożenie kwiatów, wiązanka pieśni patriotycznych orkiestry dętej i szanowni 
państwo – wybaczcie, że nie będę uczestniczył w tym, dlatego że zostałem 
zaproszony przez Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej. Uważam, że nie 
powinienem odmówić, jadę na centralne obchody. I w Krainie Uśmiechu  
o godz. 18.00 jest koncert, w amfiteatrze w Parku Miejskim z udziałem gwiazd 
Polskiej Opery Kameralnej z udziałem pana Kowalskiego. Zapraszam 
wszystkich, przyjdźcie z rodzinami, bawcie się na wesoło, święćcie to święto, 
bo tak chyba trzeba zacząć.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak - Czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi? 
Pan radny Włodzimierz Sajda, jeszcze raz dzisiaj. Pobije pan rekord na pewno. 
Bardzo proszę. 
 
Radny Wł. Sajda – dziękuję, panie przewodniczący. Wysoka Rado! Panie 
Prezydencie! Czy prawdą jest, że gwarancja na halę minęła i podobno, że już 
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obejmuje rękojmia, nie wiem, czy taka jest, czy nie, na temat czy może pan coś 
powiedzieć? 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Dam sobie głos. Nie 
wiem, przekażemy to wszystko na odpowiedzi pisemnej, pan naczelnik 
Kowalski jest. Chciałem pana uspokoić, że w parku będzie śpiewał pan 
Kazimierz Kowalski, a nie Krzysztof, to może pan spokojnie przyjść  
i posłuchać. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, jeszcze pan… 
 
Radny Wł. Sajda – Panie Prezydencie! Ale czy będzie jakaś plandeka, żeby nie 
poczęstowały nas kawki, na ubrania? 
 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – proszę sobie kupić parasol.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo Radni! Sądzę, że już 
dobiegła końca sesja i nikt nie zabiera głosu w sprawach różnych, prawda?  
W związku z tym zamykam LV sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  
 
Sesja zakończyła się o godz. 14.35. 
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